
تدارك سفر خانواده هاى محروم و روستاييان به مشهد مقدس
با راه اندازى سايت و طرح زيارت گروهى مبدأ به مبدأ ميسر شد 

صفحه 2   k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m روزنـــامــــه    صـــبــح  ایــــــران

برادران: عده اى به دنبال تعطيلى ورزش خراسان هستند!
حمايت رئيس هيأت فوتبال خراسان رضوى از سياه جامگان

قدس:  رئيس هيأت فوتبال خراسان رضوى گفت: 
طبق آيين نامه انضباطى، بازيكنانى كه بدون دليل 
موجه بر ســر تمرين و بازى حاضر نشــوند، تا دو 

فصل محروم مى شــوند، اما رويكرد ما به هيچ وجه 
چنين نيســت و به دنبال اين هستيم تا با حل و 

فصل موضوع، مشكلات حل شود.....

روزنـــامــــه    صـــبــح  ایــــــران
صفحه 6  
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صفحه 7  

اليت ؛ شركتى بدون اساسنامه كه از شهردارى بودجه و از مردم پول مى گيرد
توليت آستان قدس 

از ترافيك هسته 
مركزى مشهد انتقاد 

كرد

وعده 
مسؤولان 

شهرى 
براى حل 

ترافيك 
اطراف حرم

قــدس:    جدا از همه ايام ســال در 
روزهايى كه در فهرســت مناسبت هاى 
خاص قرار مى گيرند، مسيرهاى منتهى 
به بــارگاه منور رضــوى از نظر ترافيك 
جزو مسيرهاى شــهرى پرتردد قلمداد 
مى شوند و شــرايط متفاوتى را تجربه 
مى كنند. تردد شــمار زيادى از زائران و 

مجاوران براى عرض ادب به ساحت...

نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى:

تحول حاشيه شهر 
مشهد به دليل 

فعاليت هاى اوقاف بود

نماينده ولى فقيه در امور حج و 
زيارت خبر داد

رايزنى با عراق 
براى لغو رواديد 

سفر به عتبات عاليات
صفحه 4  

صفحه 2  

گزارش قدس از پروژه اى كه مشكلات آن تمامى ندارد

صفحه 8  

قدس:  با پيگيرى هاى انجام شده توسط استاندارى خراسان 
رضــوى و هماهنگى با صدا و ســيماى جمهورى اســلامى 
ايران، راديو زيارت (به صورت ماهواره اى) راه اندازى مى شــود 
كه ســاخت تمام برنامه هاى آن نيز در خراسان رضوى انجام 

خواهد شد. به گزارش خبرنگار ما، معاون هماهنگى و ...



المپياد ورزشى در 80 مدرسه گناباد       گناباد- خبرنگارقدس: معاون پرورشى و تربيت بدنى آموزش و پرورش گناباد گفت: با توجه به امكانات موجود در سطح مدارس 
گناباد، المپياد ورزشى درون مدرسه اى در بيش از 80 مدرسه شهرستان برگزارشد. رسول مؤمنى مقدم با بيان اينكه آموزش و پرورش هرساله اقدام به برپايى المپيادهاى ورزشى 

درون مدرسه اى مى كند گفت: راه اندازى نهضت داوطلبى در تربيت بدنى و ورزش دانش آموزى از اهداف عمومى برگزارى المپيادهاى ورزشى درون مدرسه اى است.

نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى:

تحول حاشيه شهر مشهد به دليل فعاليت هاى اوقاف بود
��ر

محمود يوســف پور  اداره اوقاف از يك 
اداره ســنتى به يك نهاد انقلابى تبديل شده 

است.
نماينــده ولى فقيــه در خراســان رضوى در 
مراسم توديع و معارفه مديركل اوقاف و امور 
خيريه خراســان رضوى كه در تالار فرهنگى 
نور برگزار شــد، با بيان ايــن مطلب افزود: 
حجت الاسلام والمسلمين گنابادى نژاد، اداره 
اوقاف را كه ســنتى بــود و از قديم در نظام 
تشكيلات ادارى كشور جايگاه ويژه اى داشت، 
به يك نهاد انقلابى بخصوص در حوزه فرهنگ 

تبديل كرد. 
آيت االله ســيد احمد علم الهــدى با تأكيد بر 
اينكه همه در انجام  وظيفه و تكليف انقلابى 
بايد كوشا باشــيم، ابرازاميدوارى كرد، همه 
نهادها و دستگاه ها به صورت تشكيلات انقلابى 

درآيند و صبغه انقلابى بگيرند. 
امام جمعه مشهد مقدس با اشاره به خدمات 
مديركل ســابق اوقاف و امور خيريه خراسان 
رضوى، ادامه داد: حجت الاسلام والمسلمين 
گنابادى نژاد با برگزارى فعاليت هاى مذهبى 
و مجالس دينى در حاشــيه شهر مشهد، اين 
مكان را به يك منطقه مذهبى، تبديل كرده 

است.
عضو مجلس خبرگان رهبرى به تشكيل ستاد 
هماهنگى فعاليت هاى حاشــيه شهر مشهد 
اشاره كرد و گفت: همه نهادها در حاشيه شهر 
فعاليت كرده اند، اما اداره اوقاف به رياســت 
آقاى گنابادى نژاد حاشــيه شهر را متحول و 

به يك جامعه ارزشى تبديل كرد.
وى در پايــان مديركل جديد اوقاف را فردى 
فاضــل و فرهيخته دانســت و افزود: حجت 
الاسلام احمدزاده با موقوفات خراسان رضوى 
آشــنايى كامل دارد و اقدام هاى ايشــان در 

آينده، ادامه سياســت هاى گذشته اين اداره 
خواهد بود.

 تشكيل شوراى سياستگذارى وقف و بقاع
رئيس سازمان اوقاف و امور خيريه كشور نيز 
در اين مراسم گفت: پيشنهاد تشكيل شوراى 
سياستگذارى وقف و بقاع، خدمت مقام معظم 

رهبرى ارايه شده است.
حجت الاســلام والمســلمين علــى محمدى با 
بيان اينكه فعاليت هاى قرآنى، مســأله موقوفات، 
امامزادگان و بقاع متبركه ســه مأموريت بزرگ 
ســازمان اوقاف را تشــكيل مى دهــد، افزود: در 
جلســه اى كه با رهبر انقلاب داشــتيم پيشنهاد 
تشكيل شوراى سياستگذارى وقف و بقاع را براى 
ايجاد وحدت رويه ارايه كردم تا يك نهاد در كشور 

براى سياستگذارى در اين ارتباط به وجود آيد.
وى همچنيــن با اشــاره به روايتــى از امام 
ســجاد(ع) دربــاره شــكرگزارى در برابــر 
نعمت هاى خداوند، افزود: يكى از بزرگ ترين 
نعمت هايى كه خداوند به مردم ايران عنايت 
كرده نعمت نظام جمهورى اسلامى است كه 

با هيچ نعمتى قابل مقايسه نيست.
حجت الاســلام والمســلمين على محمدى، 
جهت اصلى انقلاب را عمل به دســتورهاى 
قرآن دانست و تصريح كرد: اگر مشكلاتى در 
اجرا نشدن قوانين اسلامى وجود دارد، مربوط 
به افراد است و بايد اين اشخاص اصلاح شوند.

وى با بيان اينكه خواســته هاى سازمان اوقاف 
با تغييرات مديريتى تغييــر نمى كند، افزود: 
سازمان اوقاف برنامه پنج ساله دارد و آن را دنبال 
مى كند و انتخاب حجت الاسلام احمدزاده كه از 
همكاران حجت الاسلام والمسلمين گنابادى نژاد 
است، در راستاى تحقق اهداف سازمان، صورت 

گرفته است.

 سنددار شدن 90 درصد رقبه هاى استان
حجت الاسلام والمسلمين حجت گنابادى نژاد 
نيز در اين مراسم، گفت: 90 درصد رقبه هاى 

خراسان رضوى سنددار شده است.
مديركل پيشين اوقاف و امور خيريه خراسان 
رضوى با بيان اينكه سامانه جامع موقوفات و 
بقاع متبركه ايجاد شده كه يك اتفاق بى نظير 
در مديريت وقف است، افزود: از كارهايى كه 
نتوانستيم در اين حوزه انجام بدهيم تبيين و 
ترويج احكام وقف براى آحاد جامعه است. در 
اســتان 100 هزار رقبه داريم كه 90 درصد 

آن ها داراى سند اجاره شده 
و نزديك به 9 هزار از آن ها 
اجاره شان پايان يافته است.

وى بــا بيــان اينكــه در 
خراســان رضــوى بيــش 
از 80 هــزار حافــظ قرآن 
داد:  ادامه  داده ايم،  پرورش 
اگر همــكارى و هم افزايى 
دستگاه هاى  بين  بيشترى 
اســتان  اجرايــى  و  ادارى 
موفق تر  مى گرفت،  صورت 

عمل مى كرديم.
والمسلمين  الاسلام  حجت 
به شناســايى  گنابادى نژاد  

موقوفات جديد در استان اشاره كرد و گفت: 
خراسان رضوى نخســتين استانى است كه 
سند زيرساختى بقاع متبركه را تهيه كرده، اما 

هنوز نقص هاى فراوانى وجود دارد.
وى بــه حمايت هاى آيت االله واعظ طبســى 
توليت فقيد آستان قدس و آيت االله علم الهدى 
نماينــده ولى فقيــه در خراســان رضوى و 
استانداران پيشين و كنونى استان اشاره كرد 
و گفت: در پنج سال گذشته هزار وقف جديد 

در اســتان داشتيم و در سه سال آينده همه 
مدارس علميه داراى موقوفات خواهد بود.

حجت الاسلام والمسلمين گنابادى نژاد  در پايان با 
بيان اينكه خيانت ها و تصرفات زيادى به موقوفات 
شده است، گفت: بسيارى از اين موقوفات توسط 
افراد خاص تصرف شده و برخى اصلاً خبر ندارند 
كــه موقوفــات را تصرف كرده اند و ســازمان با 

جديت به دنبال احقاق حق واقفان خواهد بود. 

 اولويت هاى آينده
در پايــان مراســم حجت  الاســلام احمدزاده 
اوقاف  اداره  مديركل جديد 
خراســان  خيريه  امــور  و 
رضــوى نيز در ســخنانى، 
پيگيــرى و اجراى منويات 
نماينده ولى فقيه، پيگيرى 
حقوق موقوفــات، توجه به 
فعاليت هاى قرآنى، حراست 
از موقوفات، حمايت از بدنه 
و  تعامل  وقــف،  اجتماعى 
هم افزايى با نهادهاى اجرايى 
را از جمله اولويت هاى خود 
دانســت و گفت: تســهيل 
وقف هاى جمعى با شــعار 
«همه واقف باشيم» از ديگر 

اولويت هاى اين اداره خواهد بود.
گفتنى اســت، در پايان اين مراســم، حكم 
حجت الاسلام والمسلمين احمدزاده به عنوان 
مديركل جديد اوقاف و امور خيريه خراسان 
رضوى قرائت و حجت الاســلام والمسلمين 
گنابادى نــژاد نيز به عنوان مشــاور رئيس 
ســازمان اوقاف كشــور معرفى شد. وى هم 
اكنون رئيس سازمان فرهنگى آستان قدس 

رضوى است.
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اخـــبار

مسؤول كميته ستاد حمل و نقل دايمى عراق و 
اربعين حسينى:

اعزام 200 دستگاه اتوبوس به عراق براى 
خدمت رسانى به زائران اربعين

قدس: مديرعامل ســازمان اتوبوســرانى مشهد و مسؤول 
كميته ســتاد حمل و نقل دايمى عراق و اربعين حســينى 
از اعزام 200 دستگاه اتوبوس به همراه 350 نفر اتوبوسران، 
نيروى فنى و انتظامات به عراق براى خدمت رسانى به زائران 

اربعين خبر داد.
على اصغر نيشابورى در حاشيه ســفر به كشور عراق براى 
برنامه ريزى خدمت رســانى سازمان اتوبوسرانى به زائران در 
اين كشــور گفت: با توجه به مصوبه شــوراى اسلامى شهر 
مشهد امسال 200 دستگاه اتوبوس براى جابه جايى و انتقال 
زائران اربعين كه از مرز مهران وارد كشــور عراق مى شوند، 

اعزام خواهد شد.
وى با بيان اينكه مســير ســرويس دهى براى اتوبوس هاى 
مشهد، شهر شــوملى به نجف اشــرف به مسافت تقريبى 
110 كيلومتر اســت، افزود: 350 نفــر از همكاران در قالب 
اتوبوســران، نيروهاى فنى و انتظامات 13 روز به زائران در 

كشور عراق خدمت رسانى مى كنند.
مديرعامل سازمان اتوبوسرانى مشهد همچنين خاطرنشان 
كرد: با توجه به اينكه در ايام اربعين ترافيك شــهر نجف 
اشــرف وضعيــت خاصــى دارد، بنا شــده اتوبوس هاى 
شهردارى مشهد در ورودى شهر نجف مستقر شوند و از 
اين محل خودروهاى جمعى ستاد بازسازى عتبات عاليات 
مانند ون و مينى بوس، زائران را به محل اسكان همكاران 
ما منتقل كنند تا از آن محل با اتوبوس به شــهر شوملى 

منتقل شوند.

فراخوان خاطره براى تأليف كتاب         
«7 ماه و 14 ستاره آسمانى جوين»

جوين- خبرنگارقدس: كتاب سيره و سبك زندگى هفت 
تن از معلمان و 14 تن از دانش آموزان شــهيد شهرستان 

جوين تأليف مى شود.
بر اساس اين گزارش، علاقه مندان تاريخ دوران دفاع مقدس 
جوين مى توانند براى معرفى بيشتر ماه وستارگان آسمانى 
شــهادت، خاطرات و نامه ها و اســناد باقيمانده ازشهدا را تا 
پايــان روز 30 آبان ماه به روابــط عمومى آموزش وپرورش 

جوين يا براى نويسنده اين كتاب ارسال كنند. 
اين روابط عمومى با اشــاره به اينكه بر اساس مقررات نشر 
كتاب بايد مطالب داراى مأخذ و مرجع بوده و نام و نشــانى 
كامل گوينده درج شــود، اسامى معلمان شهيد را «وكيلى، 
قنبــرى نيا، كلاته ملايى، حشــمت االله ميمــرى، رئوفى، 
جلمبادانى، محمود رضا جغتاى» و دانش آموزان شــهيد را 
«احمدرضا نقابى (ملكيان)، احمد نقابى، محمد قدر آبادى، 
عليزاده، مجيد شمس آبادى، غلامرضا شمس آبادى، شهيد 
كيقبادى، تهبندى، على شــمس آبادى (حجت)، حســين 
انــداده، محمدعلى كلاته عربى، هادى ميمرى، برات محمد 

انداده و على رضا ابراهيمى» اعلام كرد.

جلسه هماهنگى راهپيمايى 13 آبان 
خواف برگزار شد

سلامى- خبرنگار قدس: جلسه هماهنگى راهپيمايى 13 
آبان خواف با حضور فرماندار، معاون فرماندار، بخشــداران 

تابعه و ساير مسؤولان دستگاه ها برگزار شد.
فرماندار خواف با اشــاره به اهميــت يوم االله 13 آبان گفت: 
13 آبــان يكى از روزهاى مهم و تاريخــى انقلاب بوده كه 
شــهادت دانش آموزان و دانشــجويان در ايــن روز و نقش 
آن ها در پيروزى انقلاب اسلامى ايران نقطه عطفى در تاريخ 
كشور ماست و اين ايام و تقارن هايى كه با آن همراه است، 
تسخير لانه جاسوسى و تبعيد حضرت امام خمينى(ره)، در 
سرنوشــت انقلاب و نظام نقش بزرگ و برجسته اى دارند، 
بنابراين پاسداشــت و گراميداشت اين ايام بر همه ما واجب 

است.
محمدرضا پهلوان نژاد همچنين تصريح كرد: بزرگداشت اين 
ايام از وظايف مهم و ذاتى همه مسؤولان و تكليف شهروندى 
براى آحاد مردم ايران اســلامى و شهرســتان خواف است، 
بنابراين همه مســؤولان تلاش كنند، با همكارى و همدلى، 
اين راهپيمايى به شايســتگى برگزار شــود و شاهد حضور 

گسترده مردم در صحنه باشيم.

استاندارخراسان جنوبى:
روابط عمومى ها بايد تحليلگر باشند نه 

توجيه گر

وظيفه  جنوبى  استاندارخراسان  بيرجند-خبرنگارقدس: 
روابــط عمومى ها را برقرارى ارتبــاط دو طرفه بين مردم و 
مسؤولان دانست كه انعكاس درست و دقيق اخبار از جمله 

مهم ترين وظايف آن هاست.
سيد على اكبر پرويزى در نشست روابط عمومى دستگاه هاى 
اجرايى استان با تصريح اينكه روابط عمومى ها بايد تحليلگر 
باشــند نه توجيه گر، افزود: وظيفه اصلى روابط عمومى ها 
ارتباط گيرى با مردم و تقويت روزافزون اين امر است و نبايد 
نقش روابط عمومى ها در نصب پارچه و پلاكارد خلاصه شود.
وى بــا بيان اينكه مديران دســتگاه هاى اجرايى بايد روابط 
عمومى هــا را از پرداختن به امورى كه جزو وظايف شــان 
نيست خارج كنند، افزود: پرداختن به امور متفرقه و مباحثى 
كه در زمره ماموريت هاى ســازمانى روابط عمومى ها نيست 

مى تواند آن ها را از رسالت اصلى خود باز دارد.
پرويزى با اشاره به اينكه در كنار خدمات و اقدام ها، تنگناها 
و مشــكلات موجود در بخش هاى مختلف نيز بايد به اطلاع 
مديران رسانده شــود، خاطرنشان كرد: مســؤولان روابط 
عمومى ها بايد با شهامت كاستى هايى را كه در حوزه تحت 
مديريت آن دســتگاه وجود دارد به طرق مناسب به اطلاع 
مديران دستگاه مربوط برسانند تا زمينه هاى حل مشكلات 

مردم نيز فراهم شود.

فرماندار گناباد:
مراسم روز مبارزه با استكبارجهانى بايد 

باشكوه  برگزار شود
گناباد- خبرنگارقدس: فرماندار گناباد گفت: راهپيمايى 
روز 13 آبان يكى از مناسبت هايى است كه در سطح كشور 
به آن توجه جدى مى شــود كه با توجه به مشــكلاتى كه 
آمريكايى ها در مســير اجراى برجام ايجاد كردند، بايد روز 
مبارزه با اســتكبار جهانى از ســال هاى گذشته پر رنگ تر 

برگزار شود.
محمدعلى نبى پوردرشــوراى ادارى گناباد با گراميداشــت 
هفته پدافند غيرعامل، افزود: اگر در برنامه ريزى هايى كه در 
مسير توسعه انجام مى شود، موضوع پدافند غيرعامل در نظر 
گرفته نشود، آسيب ها در مواقع بحرانى دوچندان مى شود، 
بنابرايــن بايد همه نهادها و ادارات در انجام امور خود بويژه 

پروژه هاى عمرانى به موضوع پدافند غيرعامل توجه كنند.
حجت الاسلام والمسلمين حسن صادقى نسب امام جمعه 
گناباد نيز دراين جلســه تصريح كــرد: ادارات و نهادها كه 
افتخار خدمت رســانى به مردم را دارنــد بايد قدردان اين 

فرصت باشند. 
وى همچنين با اشــاره به خشكســالى هاى پياپى گناباد از 
ادارات و نهادهاى مربوط خواست مانند سال هاى گذشته با 
كشاورزان زعفرانكار اين شهرستان در تأمين آب اين مزارع 

همكارى لازم را داشته باشند.

قدس: پرونده «اليت» شايد به استيضاح شهردار مشهد هم برسد
نيش و نوش: اگه اســتيضاح شهردار مانند پرونده «اليت»، 
بخواد سال ها طول بكشــه، تا اون موقع ده تا شهردار ديگه 

هم اومدن و رفتن!
قدس: بيشتر زعفران هاى توزيعى اطراف حرم تقلبى است

نيش و نوش: تقلبى نيســت؛ چونكه مزه نخ قرمز و كاكل 
ذرت و گوشت ريش ريش شده ميدن!

قدس: تأثير آلودگى هوا بر پرخاشگرى رانندگان
نيش و نوش: پس نتيجه مى گيريم كه آلودگى هوا ســبب 
درآمدزايى واسه دادگسترى و دانشگاه علوم پزشكى و كلى 

از مشاغل ديگه ميشه!
قدس: تعطيلى 5ساله پروژه جاده مشهد- سرخس

نيش و نوش: توى كشورهاى ديگه هر 5 سال 50 تا پروژه 
افتتاح ميشــه، اونوقت اينجا هنوز كارى رو شروع نكرده 5 

سال استراحت ميكنن!
قدس: 3درصد ازدواج هاى دانشجويى به طلاق منجر شده است

نيش و نوش: حتماً سر اون 3 درصد، شهريه دانشگاه با هم 
اختلاف داشتن و طلاق گرفتن!

قدس: آتش بلاتكليفى آتش نشانان بخش خصوصى مشهد
نيش و نوش: آتش نشــانانى كه خودشــون وسط آتيش 
بلاتكليفى گرفتارن، ميخوان واســه شــهروندان گرفتار در 

آتيش چيكار كنن!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

بسيارى از موقوفات 
توسط افراد خاص 

تصرف شده و برخى 
اصلاً خبر ندارند كه 

موقوفات را تصرف 
كرده اند و سازمان با 

جديت به دنبال احقاق 
حق واقفان خواهد بود

بــرش

آ�ما�ی �

ا�بار

مهدى شهرآبادى   با پيگيرى هاى انجام شده توسط استاندارى خراسان رضوى و 
هماهنگى با صدا و سيماى جمهورى اسلامى ايران، راديو زيارت (به صورت ماهواره اى) 
راه اندازى مى شود كه ساخت تمام برنامه هاى آن نيز در خراسان رضوى انجام خواهد شد.

به گزارش خبرنگار ما، معاون هماهنگى و مديريت امور زائران استاندارى خراسان رضوى 
در يك نشست خبرى با اشاره به ويژگى هاى طرح جامع زيارت كه شامل 10 راهبرد، 
39 سياست، 140 برنامه و 825 پروژه است، تصريح كرد: اين پروژه ها و برنامه ها براى 
پنج سال آينده به تصويب رسيده است كه اين طرح جامع 13 بسته اجرايى نيز دارد كه 

از سال جارى كارهاى عملياتى و اجرايى اين بسته ها آغاز شده است.
محمد حســن واحدى با بيان اينكه در سال جارى پنجره زيارت در تمام دستگاه هاى 
اجرايى استان گشوده شده و برنامه  هاى گوناگونى نيز در دست اجراست، اظهار داشت: 
تاكنون از اعتبارات ابلاغى حدود 20 ميليارد تومان براى اين موضوع اختصاص داده شده 
و هنوز 27 ميليارد تومان مصوب ديگر توسط سازمان برنامه و بودجه ابلاغ نشده است 

كه در حال پيگيرى اين موضوع هستيم.
واحدى افزود: اين اعتبارات مختص اشخاص حقوق غيردولتى از جمله شهردارى هاست 

كه ما درخصوص اعتبارات حوزه زيارت 
به اين مسأله بسنده نمى كنيم.

وى از تدوين برنامه هاى سرمايه گذارى 
در پروژه هاى زيارت خبر داد و تصريح 
كرد: ما در سال اقتصاد مقاومتى بحث 
ســرمايه گذارى در امور زيــارت را در 
دســتوركار داريم كه برنامه ها به طور 

مدون در حال اجراست.
 راه اندازى سايت زيارت گروهى

واحدى اظهار داشــت: به عنوان مثال 
راه اندازى سايت و طرح زيارت گروهى 
مبدأ به مبــدأ از جمله اين طرح هاى 

سيزده گانه است كه عملياتى شد.
وى افزود: در سطح ملى نيز چند اقدام 
انجام شده كه در حال پيگيرى است 
و به نتيجه هم رسيده كه اولين اقدام 

تشكيل دبيرخانه كارگروه ملى زيارت در خراسان رضوى است كه اين دبيرخانه از تهران 
به مشهد منتقل شده و دبير اين كارگروه نيز استاندار خراسان رضوى است.

وى با اشاره به اينكه معاون اجرايى رئيس جمهور به عنوان رئيس، استانداران قم، فارس 
و خراســان رضوى وزيران ارشاد و راه و شهرسازى و رئيس كل بانك مركزى به عنوان 
اعضاى اصلى كارگروه زيارت هســتند، اظهار داشت: يكى از اهداف اصلى اين كارگروه 

بحث تعميق و توسعه موضوع زيارت است كه نتايج و آثار آن بسيار گسترده است.
 فراكسيون زيارت

وى با اشاره به دومين فعاليت در سطح ملى و در حوزه زيارت گفت: دومين اقدام برگزارى 
جلسات با نمايندگان مجلس بود، به گونه اى كه با مذاكرات درخصوص طرح جامع زيارت، 
پيشنهاد ايجاد فراكسيون زيارت را ارايه داديم كه اين موضوع نيز عملياتى و اجرايى شده و 

كارها و مراحل نهايى راه اندازى اين فراكسيون در مجلس در دست اقدام است.
وى به تشكيل جلسات كميته زيارت در مركز تحقيقات و پژوهش هاى مجلس نيز اشاره 
كرد و اظهار داشت: 29 مهرماه جلسه اين كميته در قم برگزار شد كه آغاز به كار آن با 
محوريت زيارت در برنامه ششم توسعه بود كه نتايج مؤثرى هم در پى داشت و بى گمان 
با برنامه ريزى هاى صورت گرفته و مصوبات اين جلسات توجه به موضوع زيارت در برنامه 

ششم بسيار پررنگ تر از برنامه پنجم خواهد بود.
معاون هماهنگى و مديريت امور زائران استان خراسان رضوى استفاده از ظرفيت هاى 
سراسر كشور را در بحث زيارت مورد اشاره قرار داد و اظهار داشت: هم اكنون در حال 
تنظيم تفاهمنامه اى هســتيم تا بتوانيم شبكه ملى زيارت را با مشاركت آستان قدس 

رضوى و صدا و سيماى جمهورى اسلامى ايران راه اندازى كنيم كه بحث عملياتى شدن 
اين شبكه نيز از طريق رسانه ها اطلاع رسانى خواهد شد.

 صدا و سيماى خراسان رضوى جابه جا مى شود
وى همچنين در ادامه از جابه جايى مركز كنونى سازمان صدا و سيماى خراسان رضوى 
خبر داد و گفت: براساس نظر سازمان پدافند عامل مكان كنونى سازمان صدا و سيماى 
اســتان در جاى مطلوبى نيست كه با پيگيرى هاى انجام شده با شهردارى مكان مركز 
جديد مشــخص شده و سايت سازمان صدا و سيما در آنجا احداث خواهد شد و حتى 
سايت جديد شبكه  ملى زيارت نيز در ساختمان جديد صدا و سيماى استان راه اندازى 

خواهد شد.
معاون استاندار خراسان رضوى همچنين از نياز 2 هزار ميليارد تومان براى اجراى 825 
پروژه موضوع زيارت خبر داد و گفت: بخشى از اين سرمايه گذارى ها از طريق خيرين و 

همچنين مشاركت هاى مردمى جذب خواهد شد.
 تشريح طرح مبدأ تا مبدأ

رســولى نژاد، مديركل هماهنگى امور رفاهى زائرين استاندارى خراسان رضوى نيز در 
اين نشســت خبرى از اجرا شدن يكى از 
پروژه هاى بســته ســيزده گانه طرح ملى 
زيارت خبــر داد و گفت: در اين خصوص 
و با هماهنگى استاندارى خراسان رضوى، 
آســتان قدس رضوى، ســازمان ميراث 
فرهنگى و گردشگرى و برخى دستگاه هاى 
ديگر سايت و طرح زيارت گروهى مبدأ به 

مبدأ عملياتى شده است.
وى افزود: گروه هاى هدف اين طرح شامل 
روســتاييان، نيروهاى مسلح، فرهنگيان و 
افراد تحت پوشش كميته  دانشــجويان، 
امداد و بهزيســتى و همچنين محرومان 
هستند كه با اجراى اين طرح افراد مشمول 
اين طرح مى توانند با مراجعه به سايت اين 
طرح علاوه بر ثبت نام از مزاياى ويژه آن نيز 

بهره مند شوند.
وى با اشاره به اينكه در اين طرح براى زوج هاى جوان هم تسهيلاتى در نظر گرفته شده 
است، گفت: در اين سفر معنوى بسته هاى متفاوتى براى متقاضيان و تسهيلاتى در نظر 

گرفته شده است.
وى افزود: به عنوان مثال در اين طرح بانك هاى قرض الحسنه مهر ايران، رسالت و پست 
بانك تسهيلاتى با سود كم (4 درصد) در اختيار زوج هاى جوان قرار مى دهند تا زمينه 

سفر آن ها به مشهد مقدس تسهيل شود.
وى از ثبت نام 8 هزار نفرى در ابتداى كار اين سايت خبر داد و گفت: مراجعه كنندگان 

به اين سايت مى توانند از نحوه ثبت نام و تسهيلات اين سفر اطلاع حاصل كنند.
 همراهى 1200 مبلغ مذهبى با زائران اربعين

ارجاعى، دبير ســتاد هماهنگى اربعين حسينى خراسان رضوى نيز در اين نشست خبرى 
گفت: براســاس هماهنگى هاى ستاد اربعين استان، اسكان 140 هزار نفر شب در نجف و 
اســكان 140 هزار نفر شب در كاظمين و سه وعده پذيرايى براى 420 هزار نفر در نجف 
اشرف و 420 هزار وعده پذيرايى در كاظمين را عهده دار شده است كه اين جزو تعهد ماست.

وى با اشاره به ساماندهى برنامه هاى متنوع از جمله برپايى هيأت هاى مذهبى، موكب ها 
و ســاير اقدامات در شهرهايى مانند كربلا، سامرا و نجف اظهار داشت: در ايام برگزارى 

مراسم اربعين حسينى 1200 مبلغ مذهبى نيز زائران را همراهى خواهند كرد.
وى افزود: رواديد اربعين 20 روزه اســت و زائران براى اينكه در روز اربعين بازگردانده 
نشوند، ضرورى است پس از 11 آبان وارد عراق شوند، زيرا با پايان يافتن مهلت رواديد 

جرايم قوانين عراق شامل آن ها مى شود.

با راه اندازى سايت و طرح زيارت گروهى مبدأ به مبدأ ميسر شد 

تدارك سفر خانواده هاى محروم و روستاييان به مشهد مقدس
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خلبانى كه مانند بسيجيان كشيك مى داد
امير  محمدرضــا غلامــى: 
سرلشكرشــهيد خلبان عزيزاالله 
جعفرى نهم فروردين1331 در 
نيشابور چشم به جهان گشود. 
پــس از گرفتــن ديپلم رياضى 
ازدبيرســتان خيّام در دانشكده  
نيروى هوايى پذيرفته شد. سال 

1354براى دوره  خلبانى به آمريكا رفت و در سال 1356 به 
كشور برگشت.

وى نخســتين فردى بود كه با جنگنده «اف 5 » پرواز كرد. با 
اين همه، با آغاز خيزش هاى انقلاب اسلامى  از خدمت در نظام 
شاهنشاهى سرپيچى كرد. اين شهيد به دليل اقدام هاى ضد 
حكومت پهلوى پيش از سال 1357، تحت تعقيب قرار گرفت 

و به نيشابور برگشت و تا سقوط رژيم در آنجا ماند.
وى در تظاهرات و راهپيمايى ها شــركت مى كرد و با اينكه 

خلبان بود، مانند بسيجى ها در خيابان ها كشيك مى داد. 
امير سرلشكر جعفرى جزو نخســتين خلبان هايى بود كه 
پرواز سرنوشــت ساز پاســخ به دشــمن را در دومين روز 
جنگ به همراه 140 فروند هواپيمــا انجام دادند. در يكى 
از مأموريت ها بايد پل ارتباطى بســيار مهم عراق را منهدم 
مى كرد. چون به بالاى پل رســيد، خودروهــا و افراد غير 
نظامى از آنجا در حال عبور بودند. از آنجا دور شــد و پس از 
آنكه خودروها از آنجا عبور كردند، پل را منهدم كرد كه اين 

جريان از طريق رسانه هاى جمعى جهان پخش شد. 
«خلبان شــهيد جعفرى» از جمله بزرگمردانى اســت كه 
براى دفاع از انديشــه و كشــور خود هيچ كم نگذاشت، او 
با وجود همه شايســتگى ها و آموزش هــاى «ويژه» خلبانى 
در آمريكا؛ در نخســتين روزهاى آغاز جنگ تحميلى براى 
دفاع از كشور، جان خود را مايه گذاشت. وى دومين شهيد 
جنگ شهرستان نيشابور است. در چند روز اول جنگ آرام 
و قرار نداشــت و هر بار پس از بازگشت از مأموريت، پس از 
آماده شدن پرنده اش دوباره به سوى آسمان اوج مى گرفت. 
تنها پنج روز از جنگ گذشته بود كه پنجم آبان 1359 در 
عملياتى، هواپيمايش هدف قرار گرفت، او همه تلاشش را به 
خرج داد تا پرنده زخمى اش در خاك دشمن به زمين نيفتد، 
بنابرايــن تا آخرين لحظه در كابين ماند و جنگنده اش را تا 
داخل مرزهاى كشور كشاند، اما شرايط هواپيما به گونه اى 
نبود كه جانش را نيز نجات دهد. او در همين مأموريت، خود 
را تا آســتان حضرت دوست بالا كشيد و پيكر مطهرش در 

گلزاربهشت رضا(ع) مشهد به خاك سپرده شد.
گفتنى است، معرفى و شناساندن امير دلاور و مظلوم، شهيد 
خلبان عزيزاالله جعفرى به تشنگان شناخت اين «بزرگمردان» 
اهتمام جدى مى طلبد تا هر گونه شايبه بى توجهى به اين 

ستاره افتخار آسمان ايران از بين برود. 
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كاهش 60 درصدى قاچاق سوخت به افغانستان    ايرنا- فرماندار تايباد گفت: صدور فرآورده هاى نفتى از طريق منطقه ويژه اقتصادى دوغارون كاهش 
60 درصدى قاچاق سوخت به افغانستان را در پى داشته است.حسين شرافتى راد افزود: در هفت ماه سال جارى بيش از 44 ميليون ليتر سوخت از قرار هر ليتر 

12 هزار و 500 ريال به كشور افغانستان صادر شده است.
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گلايه هاى مردم در گفت و گو با قدس:

تلفن همراه در روستاهاى رشتخوار آنتن نمى دهد!
��ض بازار

��ر

��ر

رشــتخوار- حســين خاكشور  اين 
روزهــا بهره گيرى از خدمات تلفن همراه جزو 
ضروريات و ملزومات زندگى مردم شده است 
و در اين ميان تفاوتى بين اهالى شهر و روستا 

ديده نمى شود.
اســتفاده از امكانات تلفن همراه در شهرها و 
روستاهاى كشور از انتظارات هموطنان به شمار 
مى آيد، اما در برخى از مناطق اين استفاده از 
اين امكانات با مشكلاتى همراه است و همين 

امر گلايه هايى را در پى دارد.
مدتى اســت اهالى روستاهاى بخش جنگل و 
مركزى رشتخوار در اســتان خراسان رضوى 
شاهد بروز مشــكلاتى در وضعيت آنتن دهى 
تلفن همــراه در ايــن منطقه هســتند و از 

مسؤولان خواستار رفع اين مشكلات هستند.

 «برقرارى ارتباط ممكن نيست»
جمالى يكى از اهالى روســتاى بخش جنگل 
به خبرنگار ما مى گويد: مدت هاست كه هنگام 
استفاده از تلفن همراه با مشكل مواجه مى شوم 

و عملاً برقرارى ارتباط ممكن نيست.
وى مى افزايد: با دوستان در كنار يكديگر قرار 
مى گيريم و با گرفتن شماره پيام «مشترك در 

دسترس نيست» را مى شنويم!
وى تصريح مى كند: به نظر مى رسد كه نصب 
دستگاهى براى تقويت دستگاه هاى موجود در 
منطقه ضرورت داشته باشد و با نصب چنين 

دستگاهى مشكل برطرف شود.
مقيمى يكى ديگر از اهالى روســتا مى گويد: 
خدمات تلفن همراه منطقه به حدى ناقص و 
محدود است كه بسيارى از اوقات از آن صرف 

نظر مى كنيم.

 هزينه هاى قبوض رو به افزايش، اما 
خدمات رو به كاهش

وى به هزينه هاى پرداخت قبوض تلفن همراه 
اشــاره مى كنــد و مى افزايد: در هــر دوره اى 
مشتركان مبالغى را بابت خدمات تلفن همراه 
پرداخت مى كنند، اما عملاً انتظار مشــتركان 
هنگام استفاده از تلفن همراه برآورده نمى شود.
وى اظهار مــى دارد: هزينه هاى قبوض تلفن 
همراه رو به افزايش اســت، امــا خدمات اين 
ســرويس روز به روز در حال كاهش اســت و 

مشتركان را گلايه مند كرده است.

 مشكل چند ساله
محمــد ابراهيمى دهيار روســتاى احمد آباد 
آســتانه شهرســتان رشــتخوار نيز با اشاره 
به مشــكل چندين ســاله مردم اين روســتا 
درخصوص ضعــف آنتن دهى تلفن همراه در 

اين روستا به خبرنگار ما مى گويد: آنتن دهى 
خطوط تلفن همراه مشكلى چندين ساله است 
كه اهالى روستاى احمدآباد آستانه رشتخوار با 

آن روبه رو هستند.
وى مى افزايد: با راه اندازى و نصب دكل همراه 
در دو راهى شــهرجنگل شهرستان رشتخوار 
درســال هاى گذشته، وضعيت آنتن دهى اين 
روستا بهتر شده، اما از حدود دو سه سال پيش 

كه با افزايــش خطوط تلفن همراه درمنطقه، 
روبه رو شــديم، آنتن دهــى تلفن هاى همراه 
دراين منطقه و روستاهايى اطراف باعث، قطع 
كامل يا ضعيف بودن آنتــن دهى تلفن هاى 
همراه شده است. وى تصريح مى كند: به دليل 
ضعف دستگاه هاى سرويس دهنده در منطقه 
برقرارى ارتباط مشتركين همراه در اين روستا 

بسيار مشكل شده است.

 وى خاطر نشان مى كند: باعنايت به اينكه تنها 
وســيله ارتباطى خاصه مردم در مواقع بحران 
تلفن همراه آن هاســت، لذا تقويت آنتن دهى 
تلفن هاى همراه در روستاى احمد آباد آستانه 

رشتخوار يك نياز ضرورى براى اهالى است. 

 افزايش نارضايتى اهالى 
وى مى افزايــد: در هميــن راســتا دهيارى 
احمدآباد حدوداً از دو سال پيش با مراسلات 
مكتوب و درخواســت هاى مكرر و مراجعات 
متعدد حضورى و شفاهى موضوع را پيگيرى 
كرده و خواستار رفع مشكل مردم اين روستا 

شده است. 
دهيار روســتاى احمد آباد تصريح مى كند: با 
وجود پيگيرى هاى متعدد، اما متأسفانه تاكنون 
اقــدام خاصى در جهت حل مشــكل صورت 
نگرفته و اين موضوع نارضايتى وشكايات متعدد 

اهالى روستا را درپى داشته است.

 در حال رايزنى براى رفع مشكل هستيم
در همين حال مدير مخابرات رشــتخوار هم 
به خبرنگار ما مى گويــد: موضوع ضعف آنتن 
دهى تلفن همراه در 6 روســتاى شهرستان را 
تأييد مى كنم.وى مى افزايد: ضعف آنتن دهى 
در روستاهاى قادر آباد، چاهشورك، بند اذبك، 
فاضلمند و حقناباد و احمد آباد وجود دارد كه 
در حال رايزنى با مخابرات استان هستيم كه 

خطوط اين مناطق تقويت شود.

ناظر گمركات خراسان رضوى در گفت وگو با قدس:
125 هزار تن محصولات كشاورزى 

به خارج از كشور صادر شد

هادى زهرايى- ناظر گمركات خراســان رضوى از صادرات 
بيــش از 125 هزار تن انواع محصولات كشــاورزى به ارزش 
بيش از 144 ميليون دلار در نيمه نخست امسال از گمركات 

خراسان رضوى خبر داد.
مسعود عاطفى در گفت وگو با قدس گفت: محصولاتى شامل 
زعفران، پسته، سيب تازه، ســيب زمينى، انواع خرما، چاى، 
گوجه فرنگى تازه، كشمش، پياز و موسير و ذرت به ارزش 144 
ميليون و 922هزار و 915دلار به مقصد كشــورهاى امارات 
متحده عربى، اسپانيا، تركمنستان، افغانستان، تاجيكستان و 

كشورهاى ديگر از گمركات خراسان رضوى صادرشده است.
وى ادامه داد: زعفران در بسته بندى هاى مختلف به وزن 58 
هزار و 210 كيلوگرم و به ارزش 68 ميليون و 994 هزار دلار، 
انواع پسته به وزن بيش از 239 هزار تن به ارزش 21 ميليون 
و 639 هزار و 361 دلار، ســيب زمينى به وزن 58 هزار تن 
و به ارزش 10 ميليون و 435 هزار و 389 دلار، ســيب تازه 
بــه وزن بيش از 3 ميليون تن و به ارزش 12 ميليون و 912 
هزار و 406 دلار و گوجــه فرنگى به وزن بيش از 433 هزار 
تن و به ارزش يك ميليون و 57 هزار دلار، بيشــترين اقلام 

صادراتى بوده است.

حضور مجتمع فولاد خراسان در 
نمايشگاه صنعت،معدن و فلزات مشهد

نيشابور- خبرنگارقدس: مجتمع فولاد خراسان با هدف 
معرفى محصولات و دســتاوردهاى صنعتــى و فنى خود در 
هجدهمين نمايشگاه بين المللى صنعت، معدن و فلزات مشهد 

شركت كرد.
مديــر روابط عمومى مجتمع فولاد خراســان در اين خصوص 
اظهاركرد: مجتمع فولاد خراسان، آخرين دستاوردهاى خود را 
در زمينه هاى ماشين آلات، ابزارآلات، اتوماسيون صنعتى، قطعات 

صنعتى، معدن، فلزات و متالورژى به نمايش گذاشته است.
گفتنى است در نمايشگاه بين المللى مشهد شركت كنندگان 
داخلى از استان هاى تهران، اصفهان، فارس، آذربايجان غربى 
و شــرقى، خراســان شــمالى و جنوبى و اراك و همچنين 
نمايندگانى از كشــورهاى چين، روسيه، تركيه، كره جنوبى، 
تايلنــد و ژاپن آخرين تكنولوژى هاى خــود را در حوزه هاى 

مرتبط ارايه مى كنند.

مديركل فرودگاه هاى خراسان جنوبى خبرداد
حذف پرواز روزهاى جمعه تهران- بيرجند 

به دليل كمبود ناوگان هوايى 

بيرجند-خبرنگار قدس: مديركل فرودگاه هاى خراســان 
جنوبى گفت: به دليل كمبود ناوگان هوايى پرواز جمعه، مقصد 

تهران- بيرجند را حذف كرديم.
هادى سلامى در گفت و گو با خبرنگار ما اظهارداشت: با توجه 
به كمبود ناوگان در شــركت ايران اير، اين پرواز حذف شده 
است.مديركل فرودگاه هاى خراســان جنوبى از انجام اولين 
پرواز چارترى در فرودگاه بيرجند خبر داد و گفت: اين پرواز با 

هواپيماى بوئينگ md انجام مى شود.
وى ظرفيت اين پرواز را 150 مسافر دانست و گفت: اين پرواز 
در روزهاى چهارشنبه ساعت 6 و 30 دقيقه از تهران به مقصد 
بيرجند و ســاعت 9 صبح از بيرجنــد به مقصد تهران انجام 

خواهد شد.

برداشت 40 هزار تن ذرت علوفه اى 
در تايباد

تايباد- خبرنگار قدس: مدير جهاد كشــاورزى تايباد 
از آغاز برداشــت ذرت علوفه اى در اين شهرســتان خبر 
داد و گفت: در ســال زراعى جارى سطح زيركشت ذرت 

علوفه اى در اين شهرستان به 850 هكتار رسيده است.
اصغر خوشــخو اظهار داشت: كشــت ذرت علوفه اى در 
تايبــاد از دهه اول تير ماه آغاز و در اواســط مهرماه كار 
برداشت آغاز مى شــود و اين كشت به عنوان كشت دوم 

بهاره بعد از محصولات جاليزى محسوب مى شود.

وى افــزود: رعايت اصول صحيح كشــت ذرت علوفه اى، 
اســتفاده از بذر مناســب و تغذيه مناســب خاك باعث 
افزايش توليد اين محصول مى شــود. وى پيش بينى كرد، 
حــدود 40 هزار تــن ذرت علوفه اى در اين شهرســتان 

برداشت شود.
  برداشت زعفران

وى همچنين از آغاز برداشــت زعفران در اين شهرستان 
خبــر داد و گفت: ميانگين برداشــت گل زعفران در هر 
هكتار از مزارع اين شهرســتان 390 كيلو گرم اســت و 
پيش بينى مى شــود به ازاى هر هكتار 3/9 كيلو زعفران 

خشك توليد شود.
وى اظهار كرد: پيش بينى مى شود، امسال در پايان فصل 
برداشت از حدود 4 هزار و 560 هكتار مزارع تايباد حدود 

18 تن زعفران توليد و روانه بازارهاى فروش شود.

ثبت نام اينترنتى 26 درصدى اهالى 
نيشابور در سرشمارى 

نيشابور- خبرنگارقدس: فرماندار نيشابور گفت: 26 درصد 
از خانوارهاى اين شهرســتان درمرحله نخســت طرح ملى 

سرشمارى نفوس و مسكن مشاركت داشته اند.
سعيد شيبانى گفت: برآورد كلى تعداد خانوارهاى استان در 

سال جارى معادل 2 ميليون و 75 هزار خانوار است.

مانور افت فشار گاز در بردسكن

بردسكن- خبرنگار قدس: فرماندار بردسكن گفت: به 
مناســبت هفته پدافند غير عامل بــا همت اداره صنعت، 
معدن و تجــات و اتاق اصنــاف و اداره گاز مانور فرضى 
افت فشار گاز را در ســطح واحدهاى نانوايى سطح شهر 

بردسكن برگزار شد.
مهندس برات على نيا: دراين مانور فرضى گاز چند واحد 
نانوايى قطع شــد و متصديان با اســتفاده از سوخت دوم 
اقدام به پخت نان كردند.وى هــدف از اجراى اين مانور 
را آمادگى و ارتقاى تــوان عملياتى واحدهاى نانوايى در 

مواقع قطع گاز اعلام كرد. 
فرماندار بردسكن افزود: در سطح شهرستان بيش از 50 
واحد نانوايى وجود دارد كه 30 واحد در شــهر بردسكن 
فعاليت مى كننــد وبا اقدامات انجام شــده قريب به 80 
درصد واحدهاى نانوايى ســطح بردســكن دوگانه ســوز 
هستند و در مواقع قطع گاز مى توانند در تأمين نان مورد 

نياز مردم اقدام كنند.

مشاركت بيش از 38 درصدى 
جوينى ها در سرشمارى اينترنتى 

جوين-خبرنگارقدس: معاون فنى ســتاد سرشــمارى 
نفوس و مسكن جوين گفت: 38,5 درصد ازمردم جوين در 
سرشمارى اينترنتى نفوس و مسكن سال 95 شركت كردند.
حسين صداقت خواهى، اظهار داشت: تا 10 سال آينده همه 
برنامه ريزى ها در شهرســتان بر اساس همين آمارها انجام 
مى شود، بنابراين لازم است همه مردم شهرستان به اهميت 

اين موضوع توجه لازم را داشته باشند.

كشف و معدوم سازى صد كيلوگرم 
اسيد امينه تاريخ گذشته در جوين

جوين - خبرنگارقدس: رئيس شــبكه دام پزشكى جوين 
گفت: طى بازديد و بازرســى از كارخانه هــاى خوراك دام 
شهرستان جوين 100 كيلوگرم اســيدامينه لايزين موعد 

مصرف گذشته، كشف و معدوم شد.
دكترافتخــارزاده به تمامى دامداران توصيــه كرد: خوراك 
دام هاى خود را ازكارخانه هاى خوراك دامى كه تحت نظارت 

دام پزشكى فعاليت مى كنند، تهيه كنند.

قيمت در سطح شهرنرخ طلا و سكه

(تومان)
111/340

1/113/000
1/100/000

560/000
295/000

هر گرم طلاى 18 عيار
سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه
ربع سكه

 درگز/خبرنگار قدس جمعى از كشاورزان و شركاى 
چاه هاى عميق نقاط مختلف درگز دراعتراض به عملكرد 
اداره آبيارى اين شهرستان در خصوص قطع آب چاه هاى 
عميق اعلام مى دارنــد با توجه به اينكــه اداره آبيارى 
شهرستان اعلام مى كند با كمبود ذخاير آب زيرزمينى 
مواجه هســتند، چه دليلــى دارد كه پس از ممنوعيت 
استفاده از آب چاه با واريز وجه، دوباره اجازه بهره بردارى 

به شركاى چاه عميق داده مى شود؟
يكى از اهالى توقى در اين زمينه مى گويد: اگر ذخاير آبى 
زيرزمينى كم است، چرا با واريز پول آن را آزاد مى كنند؟
وى مى افزايد: با توجــه به اينكه بحث اقتصاد مقاومتى 
مطرح است و به كشاورزان توصيه مى شود كشت و كار 
و توليد كنند، ولى عملاً با موانع تراشى بعضى از ادارات، 
كشاورزان از ادامه كار مأيوس مى شوند.وى از مسؤولان 

ذى ربط مى خواهد، كشاورزان را بيشتر يارى كنند.
محمدى يكى از كشاورزان بخش مركزى نيز مى گويد: 
برخورد بعضى از ادارات با مردم چندان مطلوب نيســت 
و به جاى اينكه كشــاورزان مــورد حمايت قرار گيرند، 

متأســفانه عوامل بازدارنــده براى آنان اعمال شــود و 
كشاورزان از ادامه كار بناچار باز مى مانند. 

وى مى افزايد: به رغم اينكه مســؤولان رده اول كشورى 
حمايت از قشــر كشــاورز و دامدار را مــورد تأكيد قرار 
مى دهند، متأسفانه در رده هاى پايين تر برخلاف گفته 

آنان عمل مى شود و كشاورزان حمايت نمى شوند.

وى تصريح مى كند: اين روند باعث شــده كشــاورزان 
زمين هاى خود را بفروشند و به شهرها مهاجرت كنند.

رئيــس اداره آبيارى درگز درباره موضوع دريافت وجه از 
شركاى چاه هاى عميق و صدور مجوز بهره بردارى مجدد 
از آب چاه به خبرنگار ما مى گويد: با توجه به اينكه طرح 
شارژ چاه هاى عميق آب كشاورزى در مراحل اوليه است 
و كشاورزان هنوز بدرستى خود را با اين روند هماهنگ 
نكرده اند، باگذشــت زمان محدود شارژ دريافتى آنان به 

اتمام مى رسد.
مهندس بزرگى اظهار مى دارد: ازطرفى با توجه به اينكه 
اكثر اراضى درگز خرده مالكى و شركاى چاه هاى عميق 
نيز افراد زيادى هستند، لذا براى ايجاد و هماهنگى تنظيم 
ميزان مصرف در ســال هاى آتى و عدم كشت اضافه در 
سال جارى نسبت به آنان ارفاق شد تا آنان در سال آينده 

بيشتر از سهميه آب كشت نكنند.
وى از چاه عميق داران بخش كشاورزى خواست با توجه 
به پايين بودن سطح آب چاه هاى عميق از مصرف بى رويه 

خوددارى و برابر سهميه پيش بينى شده كشت كنند.

خبر

بازديد مشاور نخست وزير 
عراق از پارك 

علم و فناورى خراسان 
قدس شــيخ على الاماره مشاور نخست 
وزير عراق روز گذشته ضمن بازديد از پارك 
علم و فناورى خراســان، در جريان آخرين 
دســتاوردهاى اين مركز علمى- پژوهشى 
و چگونگى حمايت هاى آن از شــركت هاى 

دانش بنيان قرار گرفت.
در اين بازديد، دكتر علــم الهدايى، رئيس 
پارك علــم و فنــاورى خراســان، ضمن 
شــرح ظرفيت هاى موجود در شركت هاى 
دانش بنيــان، همكارى هــاى دو جانبه و 
سرمايه گذارى هاى مشــترك، در خصوص 

افزايش تعاملات با عراق اعلام آمادگى كرد.
دكتر علــم الهدايى تصريح كرد: پايه كار ما 
در پارك هاى علــم و فناورى تبديل دانش 

توليدى كشور به ايده است.
شــيخ على الاماره، ضمن ابزار خرسندى از 

پيشنهادهاى مطرح شده از جمله تاسيس 
پرديس هاى علمى در كشور عراق، خواستار 
ارســال درخواست رســمى از پارك علم و 

فناورى خراســان، جهت پيگيرى همكارى 
مسؤولان بلند پايه عراق از جمله وزير علوم 

اين كشور شد.
گفتنى است، مشاور نخســت وزير عراق از 
شــركت دانش بنيان كاوش صنعت توس، 
مستقر در پارك علم و فناورى خراسان كه 
در حوزه ساخت و تامين تجهيزات و خدمات 
فنى- مهندسى مورد نياز صنايع نفت، گاز، 
پالايش و پتروشــيمى كشــور فعال است، 
بازديد كرد و در جريان آخرين دستاوردهاى 

اين مجموعه قرار گرفت.

هزينه هاى پرداختى با خدمات ارايه شده هماهنگى ندارد
در همين حال رئيس شوراى اسلامى شهرستان رشتخوار به خبرنگار ما مى گويد: در 
اغلب روستاهاى سطح شهرستان خدمات اپراتور تلفن همراه ضعيف است و اهالى 
از اين وضعيت ناراضى هستند.براتعلى باقرى مى افزايد: عبارت «مشترك مورد نظر 

در دسترس نيست» در بيشتر تماس هاى اهالى روستاهاى منطقه شنيده مى شود!
وى بــه هزينه هــاى پرداختى اهالى بابت تلفن همراه اشــاره مى كند و مى گويد: 
مشتركان هزينه هاى زيادى بابت خدمات اين اپراتورها مى پردازند، اما اين هزينه ها 

هيچ تناسب و هماهنگى با خدماتشان ندارد.
وى مشكلات موجود را يادآور مى شود و اظهار مى دارد: قطعى هاى مداوم خطوط، 
قطعى آنتن، عدم پوشــش برخى مناطق، عدم اطلاع رسانى و غيره از ده ها نقاط 
ضعف اپراتور تلفن همراه در رشتخوار است.باقرى مشكل ديگر اپراتور همراه را ضعف 
شــديد در حوزه اينترنت و فضاى مجازى عنوان مى كند و مى افزايد: به روز نبودن 
ابزار توسعه اينترنت در اين اپراتور، باعث شده كه كاربران نتوانند از اين سرويس به 
طور مطلوب استفاده كنند. وى ارتقاى پايگاه هاى اينترنت تلفن هاى همراه را يكى 
از ضروريات عنوان مى كند و مى گويد: از مسؤولان انتظار مى رود، نسبت به ارتقاى 

پايگاه هاى اينترنت نسل چهارم ارتباطات اقدامات لازم را انجام دهد.

��م �وم

مسؤولان، نخبگان را رقيب خود ندانند
رضا طلبى: يكى از مهم ترين شاخصه هاى توسعه هر جامعه اى، 
وجود نيروى نخبه آن كشور است، نخبگان به عنوان يك قشر 
خلاق در تمامى عرصه ها مطرح هستند و در صورتى كه در بستر 
مناسبى رشد كنند، نتايج ارزنده و بى شمارى را براى جامعه به 

ارمغان مى آورند. 
از اين رو براى نگهدارى، جذب و بهره بردارى مناســب از آن ها 
ضرورى است برنامه ريزى مناسبى صورت بگيرد، زيرا نبود يك 
برنامه مشخص و مناسب در اين زمينه سبب مى شود كه جوامع 
ديگر با سياست هاى ترغيبى و حساب شده، اين قشر ارزشمند و 

صاحب ايده را به سوى خود جذب كنند.
بنا بر آمار، استان خراسان رضوى با جمعيت نخبه اى افزون بر 
1000نفر روبه روســت و اگر در جهت انسجام، ارايه فرصت ها و 
ابزارهاى مختلف به اين جمعيت، سياست هاى مناسب و درستى 
به كارگيرى نشــود، ديگر استان ها نسبت به جذب آن ها اقدام 
خواهند كرد.نخبگان جز بهترين سرمايه هاى استان هستند كه 
مى توانند سهم ويژه اى در آبادانى و سازندگى استان ايفا كنند 
و در اين ميان به نظر مى رسد ضرورت توجه به آن ها امرى مهم 

و اساسى خواهد بود.
با اين حال نخبگان بايد از حيث مســايل معيشتى و نياز هاى 
اوليه ، دغدغه كمترى داشته باشند تا تمركز بيشترى در جهت 
نو آورى و استفاده از تمام استعدادها و ظرفيت هايشان در مسير 
بالندگى و رشد اســتان در زمينه هاى مختلف استفاده كنند، 
اگرچه اين موضوع هميشــه در حد شــعار بوده و كمتر به آن 
توجه شده است.به اعتقاد نگارنده مسؤولان استانى نيز نخبگان 
را فرصتى در كنار خود بدانند و با تفكر رقيب به آنان نگاه نكنند.

گلايه كشاورزان درگزى به قطع آب چاه ها و پاسخ يك مسؤول

پيشنهادهاى مطرح شده از جمله تاسيس 

آشنايى با مشاغل

سيســتم هاى  مكانيك  شــغل:  نام 
سوخت رسانى خودروهاى سبك

شرح شــغل: مكانيــك سيســتم هاى 
سوخت رســانى خودروهاى سبك فردى 
اســت كه بتواند تعميــرات و تنظيمات 
اساســى سيســتم هاى ســوخت رسانى 
انژكتورى،(بنزينى  و  از كاربراتــورى  اعم 
و گازى) را طبق اصول واســتانداردهاى 

زيســت محيطى(از حيث آلودگى هوا و 
استانداردهاى كارخانه توليد موتور)از نظر 
مصرف سوخت و توليد قدرت انجام داده 
و نتيجه را در قسمت كارگاهى و جاده اى 

مورد ارزيابى قرار دهد.
حداقل تحصيلات: ديپلم

توانايى جســمى: برخوردارى از سلامت 
كامل روانى و جسمانى

مهارت هاى پيش نياز: تعميركار درجه دو 
خودروهاى سوارى بنزينى يا ديپلم مكانيك 

خودرو
آموزش: طــول دوره آموزش اين حرفه در 
مركز شــماره يك فنى و حرفه اى مشــهد 
192 ساعت شامل 52 ساعت تئورى و 140 

ساعت عملى است.
حنانه شيبانى



كاهش 7 ميليون متر مكعب حجم ذخاير سدهاي خراسان شمالى     بجنورد- خبرنگار قدس: مديرعامل شركت آب منطقه اى خراسان شمالى گفت: حجم ذخاير سدهاي 
استان نسبت به دوره آمارى بلند مدت، 7 ميليون متر مكعب كاهش يافته است. سيدابراهيم علوى اظهار داشت: حجم آب  هاى ذخيره در پشت سدهاى استان از 74 ميليون مترمكعب 

در دوره بلند مدت به 67 ميليون مترمكعب در وضعيت كنونى رسيده است.  علوى افزود:  اكنون نيمى از حجم مخزن سد شيرين دره خالى است.

با حضور استاندار خراسان شمالى انجام شد

بهره بردارى  از پروژه كنار گذر جاجرم 
جاجرم- سيد رسول حسينى   فاز اول 
و دوم پروژه احداث كنارگذر شهر جاجرم در 
جنوب غربى استان خراسان شمالى با طول 
7/5 كيلومتر با حضور اســتاندار خراســان 

شمالى  به بهره بردارى رسيد.   
احداث پروژه كنارگذر جاجرم از هفته دولت 
سال گذشــته توسط شــهردارى آغاز شد و 
فــاز اول آن تا هفته دولت امســال به پايان 
رسيد و با آغاز فاز دوم از هفته دولت امسال، 

بهره بردارى از آن در آبان ماه انجام شد.
استاندار خراسان شمالى در جلسه هم انديشى 
مديران، شــوراهاى اســلامى، شــهرداران و 
دهياران شهرستان جاجرم گفت: برنامه ريزى 
براى تحقق اهداف براى آينده از جمله مسايلى 

است كه نيازمند وحدت و همدلى است.
محمدرضا صالحى افزود: نگاه دولت تدبير و 
اميد به منابع و سرمايه هاى كشور به گونه اى 
است كه اين منابع متعلق به نسل آينده است 

و ما وظيفه داريم امانتدار خوبى باشيم.
وى حمايــت از بخــش خصوصى، توســعه 
روستاها و عشاير، برنامه ريزى براى جلوگيرى 
از مهاجرت به شهر، پيگيرى جهت خصوصى 
سازى توســعه كارخانه شــمش را از جمله 
برنامه هاى در دســت اقدام در اين شهرستان 

عنوان كرد.
اســتاندار خراســان شــمالى در خصــوص 
آلايندگى كارخانه آلومينا نيز گفت: آلايندگى 
محيط زيست توسط اين كارخانه از مسايلى 
اســت كه بايد توسط محيط زيست پيگيرى 
شود تا براســاس مقررات عوارض آلايندگى 

جهت توسعه در شهر پرداخت شود.

 تقويت اعتبار محور ميامى به جاجرم
محمدرضا صالحى با اشــاره به محور ميامى 
بــه جاجرم نيز افزود: تقويت اعتبار اين طرح 
در دست پيگيرى اســت و با توجه به اينكه 
جاده يك جاده طولانى اســت، به دنبال اين 
هستيم كه در سال 96رديف بودجه اين طرح 
را مســتقل كنيم تا پيشــرفت در اين زمينه 

بسرعت انجام گيرد.
فرماندار جاجرم نيز گفت: مردم شهرســتان 
جاجرم همواره در همه برنامه ها همراه نظام 
و مســؤولان دولت بوده اند و خوشبختانه با 
پيروى از سياســت هاى دولت تدبير و اميد 
به يك تعامل بســيار خوب در همه زمينه ها 

رسيده ايم.

محبى افزود: مردم جاجرم در انتخابات اسفند 
ماه گذشــته و همچنين سرشمارى عمومى 
نفوس و مســكن بيشترين مشــاركت را در 
ســطح استان داشــته اند و رتبه اول استانى 
را به خود اختصاص دادند كه اين نشــان از 
مشاركت بسيار مناسب مردم و همراهى آن ها 

با نظام و دولت دارد.

 رشد 100درصدى آبيارى نوين
وى افزود: در بخش كشاورزى و آبيارى نوين 
رشــد بيش از 100 درصدى داشته ايم كه با 
توجه به بحران آب و قرار گرفتن شهرســتان 
جاجرم در منطقه كم آب و كويرى اين مسأله 

از اهميت بسيار بالايى برخوردار است.
وى گفت: يكى از پروژه هاى ناتمام شهرستان 
جاجرم كه از بعد اســتانى نيز حايز اهميت 
فراوان است، جاده ميامى،جاجرم،سنخواست 
اســت كه نيازمند توجه مسؤولان استانى و 
كشورى اســت كه با راه اندازى اين محور از 
هزينه هاى تردد و مخاطرات جاده اى كاسته 

خواهد شد.
وى افــزود: با توجه به اينكه تنها ايســتگاه 
راه آهن اســتان در شهرســتان جاجرم واقع 

شــده اســت، پيگيرى هايى جهت راه اندازى 
قطار محلى جاجرم-مشــهد انجام شده كه 
در صــورت راه اندازى، تمامى مردم اســتان 

مى توانند از اين امكان استفاده كنند.
محبى گفت: اعتبارطرح توسعه بيمارستان 32 

تختخوابــى جوادالائمه(ع) 
جاجرم بــه 64 تختخوابى 
نيز در سفر رياست جمهور 
به جاجرم تأمين شــد كه 
مســاعدت  با  اميدواريــم 
آن  اجرايى  روند  مسؤولان 

بزودى آغاز شود.

 پرهيز از تفرقه
شهرســتان  جمعه  امــام 
جاجرم نيز اظهار داشــت: 
پرهيــز از تفرقــه يكى از 
مهم ترين عبرت هايى است 

كه ما از واقعه عاشورا مى  گيريم و بايد آن را 
سرلوحه اداره امور جامعه اسلامى قرار دهيم.

با  حجت الاسلام والمسلمين محمد موسوى 
بيان اينكه هيچ فسادى بيش از تفرقه باعث 
شكست مســلمانان و مظلوم واقع شدن اهل 

بيت(ع) در طول تاريخ نبوده اســت، تصريح 
كرد: جامعه اسلامى ما امروز براى امانتدارى 
از دين اسلام نيازمند وحدت و همدلى بيشتر 
است و بدون وحدت و همدلى ميان مديران 
دولت و مــردم اين امانتــدارى امكان پذير 
نخواهد بــود و طبق وعده 
خداوند در فضــاى تفرقه 
هيچ توفيــق و رحمتى از 
سوى خداوند نصيب مردم 

نخواهد شد.
وى در ايــن جلســه توجه 
بــه بــارگاه حضــرت على 
بــن مهزيــار(ع) در شــهر 
جاجرم را مــورد تأكيد قرار 
داد و از اســتاندار خواســت 
تــا دســتگاه هاى دولتى و 
عمومى اين بقعه متبرك را 
كه هر ســاله مورد زيارت و 
گردشگرى فرهنگى زائران بسيارى قرار مى گيرد، 
به عنوان مركز فرهنگى و معنوى در كنار گلزار 
شــهداى شــهر جاجرم مورد عنايت بيشترى 
قرار دهند و امكانات مناســبى را براى زائران و 

مسافران اين مكان معنوى فراهم آورند. 
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شـهرسـتانها

نماينده ولى فقيه در امور حج و زيارت خبر داد
رايزنى با عراق براى لغو رواديد سفر به 

عتبات عاليات
ايسنا: نماينده ولى فقيه در امور حج و زيارت از رايزنى با عراق 

به منظور لغو رواديد در سفر به عتبات عاليات خبرداد.
سيدعلى قاضى عســگردر جمع خبرنگاران اظهاركرد: عراق 
آمادگى لازم درخصوص لغو رواديد را ندارد، اما با لغو اين امر 

از مشكلات موجود كاسته مى شود.
وى دربــاره نرخ اعزام بــه عتبات عاليات، يادآورشــد: طى 
نظرســنجى ها تلاش مى كنيم، قيمت عتبات عاليات كاهش 
يابد تا همه زائران و قشر محروم بتوانند با يك قيمت مناسب 
به زيارت بروند به همين خاطر تلاش مى كنيم تا قيمت عتبات 

تا حدى كه كيفيت را از بين نبرد كاهش يابد.
وى بــا تأكيد بــر افزايش ظرفيت اعزام بــه عتبات عاليات، 
يادآورشد: براساس گفته مسؤولان در ستاد عمره دانشجويى، 
90 هزار دانشجو براى سفر به عتبات عاليات ثبت نام كردند 

كه نتوانستيم به همه تقاضا ها جواب بدهيم.
قاضى عسگر در خصوص مسأله بهداشت و تغذيه اى در عتبات 
عاليات، افزود: در پى گزارش هاى حاصله درخصوص مســايل 
تغذيه و وضعيت نامناســب برخى از كشــتارگاه ها، در كربلا 
همانند مكه و مدينه اقدام به ايجاد آشپزخانه متمركز كرده ايم 

كه اين آشپزخانه ها ظرفيت تهيه 40 هزار پرس غذا را دارند.
وى درباره راهپيمايى اربعين گفت: زائران مى توانند از سه مرز 
شلمچه، مهران و چزابه به تناسب استان خود به عتبات عاليات 
اعزام شوند و پيگيرى مى شود در صورت امكان زائران از طريق 

خطوط راه آهن بصره به نجف و كربلا مشرف شوند.
قاضى عســگر ادامه داد: مراســم اربعين جنبه بين المللى  و 
استكبارستيزى دارد كه همه زائران شيعه، اهل سنت و مسيحى 

گرد هم آمده و در اين مراسم با شكوه شركت مى كنند.
وى با بيان اينكه در سامانه سماح ورود و خروج زائران مديريت 
شــده و تراكمى در مرزها ايجاد نمى شــود، گفت: متأسفانه 
سفارت عراق خارج از سامانه سماح اقدام به صدور ويزا كرده 

است، بنابراين شايد در مرزها اين امرايجاد مشكل كند.
وى خاطرنشان كرد: با توجه به اينكه هم اكنون زائران از سه 
مرز از كشــور براى اعزام به عتبات عاليات خارج مى شــوند، 
اميدواريم با آزادى موصل و ايجاد امنيت كامل از ديگر مرزها 

به منظور كاهش تراكم اعزام زائر استفاده كنيم.
نماينده ولى فقيه در امور حج و زيارت گفت: اميدواريم با همه 

فتنه ها مراسم اربعين سال جارى با شكوه تر برگزار شود.

احداث پروژه كنارگذر 
جاجرم از هفته دولت سال 

گذشته توسط شهردارى 
آغاز شد و فاز اول آن 
تا هفته دولت امسال به 

پايان رسيد و با آغاز فاز 
دوم از هفته دولت امسال، 

بهره بردارى از آن در آبان 
ماه انجام شد

بــرش
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بجنورد- كبرى على آبادى  معاون امور اســتان هاى ســازمان تأمين 
اجتماعى گفت: پوشش بيمه تأمين اجتماعى در خراسان شمالى از ميانگين 

كشورى پايين تر است.
موهبتى در آيين تكريم و معارفه مديركل تأمين اجتماعى خراسان شمالى 
گفت: خراســان شمالى به لحاظ كشاورزى و توليدات بخش صنايع دستى 
استعداد فراوانى دارد، اما شــمار افراد تحت پوشش بيمه اجتماعى در اين 

استان به نسبت جمعيت، در مقايسه با ميانگين كشورى رقم پايينى است.
وى افزود: در اين زمينه مســؤولان بايد 
همت داشته باشند تا وضعيت بيمه اى 
در اين استان پر مزيت و داراى پتانسيل، 
بهبود يابــد.  معاون امــور اقتصادى و 
توسعه منابع استاندارى خراسان شمالى 
نيز در اين نشست گفت: سازمان تأمين 
اجتماعى نقش تأثيرگذارى در توســعه 
اقتصادى دارد و البته كمتر به اين نقش 
ســازمان تأمين اجتماعى توجه شــده 

است.
محمود دلپســند اظهار داشــت: نقش 
ســازمان تأمين اجتماعى در به حركت 

درآوردن چــرخ توليد و واحدهاى صنعتى حايز اهميت اســت و هر واحد 
توليدى در فرآيند كارى خود با اين سازمان سروكار دارد.

وى افزود: ازاين رو تعامل مناسب تأمين اجتماعى با توليد، مى تواند به ارتقا 
و رشــد اقتصاد كمك كند. رئيس هيأت مديره كانون كارگران بازنشســته 
و مســتمرى بگيران تأمين اجتماعى خراسان شــمالى نيز به مطالبه هاى 
جامعه هدف تأمين اجتماعى اشــاره كرد و گفت: همسان ســازى حقوق، 
يكى از مطالبه هاى ماست.رمضان مجيدنيا اظهار داشت: اعطاى تسهيلات 

قرض الحسنه ديگر درخواست بازنشستگان و مستمرى بگيران است.
گفتنى است، شمار بازنشستگان و مستمرى بگيران تأمين اجتماعى خراسان 

شمالى بيش از 12 هزار نفر است.
معاون حقوقى و امور مجلس سازمان تأمين اجتماعى نيزگفت: امسال براى 

ارتقاى هتلينگ در تمام مراكز درمانى اين سازمان برنامه ريزى شده است.
عبدالرحمان تاج الدينى اظهار داشت: ارتقاى هتلينگ در تمام مراكز درمانى 

بويژه بيمارستان هاى تأمين اجتماعى در دستور كار قرار گرفته است.
وى افزود: اين سازمان در تلاش است تا با نگاه حمايتى از مناطق محروم و 
نيازمند، خدمات درمانى و بيمه اى خود را در سطح كشور توسعه و افزايش 
دهد.وى خاطرنشــان كرد: رويكرد ما استفاده از ظرفيت هاى موجود براى 
فراهم كردن زمينه دسترسى آسان تر، شفاف تر و منطقى تر به خدمات براى 

مخاطبان است.
تاج الدينى افزود: اكنون نيمى از جمعيت 
كشــور به عنوان مخاطب سازمان تأمين 
اجتماعى به شمار مى روند و اين سازمان 
تلاش داشــته تا در فضاهاى مختلف كه 
عده اى تلاش داشــتند تا سازمان را وارد 
حاشــيه كنند، به دور از نگاه هاى حزبى، 
ســليقه اى و جناحى بــه مخاطبان خود 

خدمات رسانى كند.
معاون حقوقى و امور مجلس سازمان تأمين 
اجتماعــى تصريح كرد: هــدف اصلى اين 
سازمان توليد امنيت اجتماعى در جامعه و 

ارتقاى خدمت رسانى به جامعه است.
وى به تجميع بيمه ها اشــاره كرد و گفت: سازمان تأمين اجتماعى متشكل 
از سه بخش بيمه، درمان و سرمايه گذارى است و اين سه بخش از يكديگر 
جداشدنى نيســت و از مجلس انتظار مى رود تا باتدبير اين موضوع را حل 

كرده و دغدغه هاى مخاطبان تأمين اجتماعى را برطرف كند.
معاون حقوقى و امور مجلس سازمان تأمين اجتماعى تأكيد كرد: وارد شدن 
هر آسيب به تأمين اجتماعى، آســيب جدى ترى به جامعه مخاطبان اين 

سازمان را به دنبال دارد.
در اين آيين از زحمات 40 ماهه ســيد احمد ســيدى، سرپرســت تأمين 
اجتماعى خراسان شــمالى قدردانى و عباس زاده به عنوان مديركل تأمين 

اجتماعى خراسان شمالى معرفى شد.

معاون امور استان هاى سازمان تأمين اجتماعى: 

پوشش بيمه در خراسان شمالى از ميانگين كشورى پايين تر است

��ر

 پنجشنبه  6 آبان 1395  25 محرم 1438 27 اكتبر 2016  سال بيست و نهم  شماره 8249  ويژه نامه 2643                     

معاون سياسى استاندار خراسان رضوى            
اعلام كرد

تأمين آب شرب 400 روستا با تانكر
حسين پورحســين: گردهمايى و همايــش دهياران با 
حضور معاون اجتماعى، سياسى، امنيتى استاندارى خراسان 
رضوى، فرماندار مشهد، معاون سياسى، امنيتى، اجتماعى 

فرماندارى مشهد و دهياران برگزار شد.
معاون اجتماعى، سياسى، امنيتى استاندارى خراسان رضوى 
در اين گردهمايى با اعلام اينكه حوزه سياســى وزن زيادى 
در امور مختلف دارد، گفــت: چه بخواهيم و چه نخواهيم، 
سياســت در امور زندگى و توسعه و رشــد و رفاه و عدالت 
اجتماعى ورود پيدا مى كند. به همين دليل است كه شهيد 

مدرس گفته است، سياست ما عين ديانت ماست.
ســيدجواد حسينى با بيان اينكه انقلاب كرده ايم كه با نگاه 
دينى به سياست بنگريم، افزود: مقدس ترين كار در جامعه 
كارهاى سياسى است و ما نبايد خود را از آن جدا بدانيم. با 

سياست اهل تدبير و فرهنگ و مشاركت شده ايم.
وى با اشــاره بــه عملكرد دولت هاى گذشــته، گفت: همه 
مى خواســته اند به مردم خدمت كننــد و فكر مى كرده اند 
كارهاى درستى را انجام مى دهند، اما گاهى روش كار آن ها 
نادرست از كار درآمده و نتيجه اش اين شد كه وقتى دولت 
قبل بر سركار آمد، با ذخيره ارزى بالا و درآمد نفتى بشكه اى 
بالاى 140 دلار و انباشته شدن 800 ميليارد دلار درآمد كه 
قبل و بعد از انقلاب بى ســابقه بود و شرايط مطلوبى براى 
رشد اقتصادى فراهم مى كرد، بدترين عملكرد را ارايه كرد و 

رشد منفى به 6/8 درصد رسيد.
معاون اجتماعى، سياســى و امنيتى اســتاندارى خراسان 
رضوى در ادامه با اشــاره به اينكه اكنون نفت 140 دلارى 
به 40 دلار رســيده است و وابستگى كشور به نفت كاسته 
شــده و به 25 درصد رسيده است، افزود: در دولت تدبير و 
اميد در خراسان رضوى 28 هزار فرصت شغلى ايجاد شده و 
470 طرح به اتمام رسيده و 110 هزار فرصت شغلى با اتمام 
طرح ها ايجاد خواهد شــد و روستاهاى بالاى هشت خانوار 
برق رســانى شده و 55 هزار مسكن مهر هم به بهره بردارى 

رسيده است.
وى اعلام كرد: از تعداد 900 روســتا كه با تانكر آبرســانى 
مى شد، اكنون 400 روســتا با تانكر آبرسانى مى شود و با 
تجهيزات مكانيزه ميزان توليدات كشاورزى از 4 ميليون به 

14/5 ميليون تن ارتقا پيدا كرده است.
ســيدجواد حسينى با اشاره به اينكه 450 هزار تن خوراك 
دامى براى رشــد دامپرورى تأمين شده است، از صادرات 5 
هزار تن گوشت مرغ خبر داد و افزود: 4 هزار هكتار آبيارى 
تحت فشار به 24 هزار هكتار تحت فشار افزايش يافته و نرخ 

تورم تك رقمى شده است.
منصورى فرماندار مشــهد هــم در اين همايش گفت: حق 
الناس در دستان ماست و ما بايد از بيت المال حراست كنيم 
و اين نباشد كه حق پابرهنه اى را به تاجرى بدهيد، چرا كه 
عده اى به ما و شما اعتماد كرده و دهياران را شايسته و لايق 

دانسته اند و ما بايد امانتدار مردم باشيم.



خبرموزه بزرگ خراسان می تواند قطب باستان شناسی شود

قدس   معــاون اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی وگردشــگری خراسان رضوی 
گفت: شناســایی محوطه های تاریخی و ثبت 
آن ها به منظور حفاظت این مکان ها از نابودی 

ضروری است.
محمــد رکنی در مراســم رویــداد فرهنگی 
روزجهانی باستان شناســی که در موزه بزرگ 
خراسان برگزار شد، با بیان اینکه در خراسان 
رضوی در بحــث محوطه های تاریخی حدود 
1500 اثر به ثبت ملی رسیده است، افزود: طی 
یک سال اخیر درباره این تعداد آثار ثبت شده 
کمتر معرفــی و توجه کردیم ودرزمینه ثبت، 
امسال ثبت ملی نداشتیم و حجم تخریب این 

محوطه ها زیاد بوده       است.
وی از باستان شناســان درخواست کرد، برای 
محافظت و نگهــداری از محوطه های تاریخی 
اطلاعات بیشــتری در اختیار میراث فرهنگی 
قرار بدهند و ادامه داد: باستان شناسان کمک 
کنند تا خراسان رضوی ازاین وضعیت سفیدی 
و کــم کاری که در زمینــه تحقیق و پژوهش 

باستان شناسی قرار دارد، بیرون بیاید.
معاون اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
وگردشــگری استان خراســان رضوی با بیان 
اینکه درشرق کشــورتنها چهار نقطه بیشتر 
در زمینه باستان شناسی کارکردیم، ادامه داد: 
بندیان، بازه هور، شادیخ و تپه دامغان خراسان 
کارشده اســت، درحالی که درخراسان رضوی 

آثارزیادی وجود دارد.
رکنی اظهار داشت: موزه بزرگ خراسان رضوی 
با بانک سفال و اشیای تاریخی که دارد، فضای 
خوبی برای کارشناسان و محققان این امر آماده 

کرده است. 
 در ادامــه این مراســم ،عضــو هیأت علمی 
باستان شناسی گفت: خراسان بزرگ می تواند 
بــه کانون فعال و پر جنب و جوش باســتان 
شناسی تبدیل شــود و از سویی موزه بزرگ 
خراسان قطب پژوهش آموزش باستان شناسی 

است.
وی خاطرنشان کرد: خراسان رضوی از دوران 
پارینه  ســنگی تاکنون محل گــذرگاه بوده و 

همیشه دارا سکنه بوده است.
وی تصریح کرد: خراســان ظرفیت فرهنگی 
زیادی داشــته و دارد، به همیــن دلیل ما در 
خراسان شمار زیادی محوطه و آثار فرهنگی 

و تاریخی داریم.
وی عنوان کرد: از سال 1284 تا 1370 یعنی 
حدود 86 ســال ما 51 کاوش باستان شناسی 

انجام داده ایم و از سال 70 به بعد یک جهش 
در بحث باستان شناســی است که تحقیق و 

پژوهش داریم، به این دلیل 
که باستان شناسی به صورت 
ســازمانی و چارت سازمانی 
مشــخص و در قالب حوزه 

پژوهشی دیده شد.
 وی با بیان اینکه از سال 84 
تاکنون حال خوشی را برای 
باستان شناسی ندیدم، عنوان 
کــرد: طرح هــای متعددی 
در زمینه کارشناســی ارشد 
باستان شناســی  دکترای  و 
انجام شــده اســت که این 
موضــوع نوید خوبی را برای 

باستان شناسی در پی دارد.
داشــت: خراسان  بیان  وی 
بــزرگ می تواند بــه کانون 
فعال و پر جنــب و جوش 
باستان شناسی تبدیل شود 

و از سویی موزه بزرگ خراسان قطب پژوهش 

آموزش باستان شناسی است.
 در ادامه عضو هیأت علمی دانشگاه تهران نیز 
اذعان داشت: باستان شناسی 
حلقــه یک تحــول بنیادی 

است. 
دکتر حکمت الله ملاصالحی 
گفت: باســتان شناسی تنها 
یک رشــته و دانش نیست، 
بلکه حلقه یک تحول بنیادی 

است.
وی تصریح کرد: مناطق شرق 
کشور و به طور کلی خراسان 
فرهنگ،  تاریخ  خاورســتان 

معنویت و مدنیت ماست.
ملا صالحی افزود: هیچ دانشی 
در زمینه تحرک بخشیدن به 
کنجکاوی معرفت جویانه بشر 

به باستان شناسی نمی رسد.
وی ادامه داد: این رشته معانی 
مفقود شده پشت آثار باستانی 
را که فاعلان و عاملان انسانی در گذشته های 

دور انجام داده اند، از زیر خروارها خاک به روی 
صحنه می آورد.

این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: فردوسی 
نقش تعیین کننــده ای در تاریخ و فرهنگ ما 
داشته، به طوری که مشهد در دوره اسلامی به 
عنوان قلب تپنده خراسان بزرگ بوده است، اما 
امروز معماری مشهد برازنده این شهر نیست، 
در صورتی که همیشــه زبانزد جهانیان بوده 

است.
حکمت الله ملاصالحی گفت: باستان شناسی 
بصیرت چشم اســت، همان طور که فلسفه 
حکمت، گوش است. باســتان شناسی برای 
همه علوم کاربرد دارد. امروز کلنگ باســتان 
شناســان چابک تر ازقلم و نگارش است و این 
اتفاق کوچکی نیست، باستان شناسی تنها یک 
رشــته و دانش نیست، بلکه حلقه یک تحول 

بنیادی است.
در این مراســم جمعی از دانشــجویان رشته 
باستان شناسی دانشگاه های فردوسی، تربت 
حیدریه، نیشابور و گناباد همراه با استادان این 

رشته حضور داشتند.

بازدید عضو هیأت علمی دانشگاه ایتالیا 
از سایت موزه درگز

قدس: مدیر اداره میراث فرهنگی درگز گفت: آقای ســاندرو 
کارانتزانو عضو هیأت علمی دانشگاه مردمی تورین به همراه 
همسرش خانم ماریاترسا کروســتا که وی نیز دارای مدرک 
دکتری ستاره شناســی بوده، از این بنای تاریخی ارزشمند 

بازدید کردند.
محمد مددی اظهار داشــت: این عضو هیأت علمی ایتالیا در 
بازدید خود ابراز شگفتی از وجود چنین آثار ارزشمندی در این 
نقطه از خراسان کرد و این آثار را برگ زرینی از تاریخ پرافتخار 

خراسان و بویژه شهرستان درگز دانست.
وی افزود: این استاد دانشگاه که در زمینه دوره روم به پژوهش 
و فعالیت می پردازد، با بیان اینکه در مدت چندین سفری که 
به ایران داشــته تا به حال به آثار شاخصی نظیر آثار بندیان 

برخورد نکرده است.
مدیر اداره میراث فرهنگی درگــز هنرهای گچبری و فنون 
معمــاری به کار رفته در بندیان و آتشــدان موجود در آن را 
کم نظیر دانست و عنوان کرد: چنین اثر ارزشمندی بحق باید 
ثبت جهانی شود تا محققان سایر کشورها نیز از وجود چنین 

اثر ارزشمندی مطلع و از آن بهره مند شوند.

ظرفیت های تاریخی 5 قومیت               
در خراسان شمالی

قدس: معاون گردشگری و ســرمایه گذاری اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان شمالی گفت: 
جذابیت بالای گردشگری فرهنگی و غذایی خراسان شمالی بر 

پایه ظرفیت های تاریخی پنج قومیت است.
قدیر افروند اظهار داشــت: تاریخ کهن، وجود پنج قومیت در 
اســتان خراسان شــمالی و بویژه طبیعت و اقلیم متنوع این 
استان ســبب شکل گیری ظرفیت گســترده ای از غذاهای 
بومی- محلی شده و امروز که خراسان شمالی به عنوان قطب 
جدیدی در بازار ســفر و گردشگری کشور مطرح شده است، 

این موضوع یکی از جذابیت های ویژه استان ماست.
افروند افزود: در استان خراسان شمالی به همین دلایل حدود 15 
نوع نان محلی با گندم و افزوده پودر گیاهان خوشــبو و طعم و 
ادویه و... پخته می شود، این اقوام همچنین ده ها غذا و پیش غذا 

و دمنوش گیاهی و شربت و شیرینی تهیه می کنند و می پزند.
وی گفت: قاورمه کردی و ترکمنی، قلیف چال تاتی، چکدرمه 
ترکمنی و شــوربا، دمنوش آنخ یا کاکوتی اکنون خیلی مورد 
توجــه گردشــگران ایرانی و نیز خارجی هاســت. بخصوص 
نخستین اقامتگاه های بوم گردی ما که امسال گشایش یافتند و 
سفره خانه های سنتی مرکز عرضه و تمرکز و توجه و سفارش 

این نوع خوراک های بومی و محلی است.
وی تصریح کرد: استان ما امسال در پایان تابستان رتبه سوم 
کشــور در جذب سفر و مســافر را به دست آورد و ما سالانه 
بیش از 20 میلیون میهمان، گردشــگر و مســافر و زائر امام 
رضا)ع( داریم. بی تردید یکی از ویژگی هایی که می تواند سفر 
در اســتانمان را خاطره انگیز و متمایز بکند، همین غذاها و 
دمنوش های متنوع و خوشمزه کردی، تاتی، ترکمنی، ترکی 

و بلوچی است. 
وی خاطرنشان کرد: شــمار قابل توجهی از نان ها و غذاهای 
خراسان شمالی یا در فهرست میراث فرهنگی ناملموس ملی 
ثبت شده و یا برای ثبت پیشنهاد داده ایم و همچنین سفره ها 
و غذاهای نذری استان ما که نمونه هایی از آن ها را در بخش 
مردم شناسی موزه ملی به نمایش گذاشتیم، از تنوع و جذابیت 
فرهنگی و گردشگری برخوردار است. که همه این جاذبه ها و 
ظرفیت ها در خور شهرت استان به فرموده رهبری به »گنجینه 

فرهنگ ها و معرفت« هاست.

»رشد اجتماعی کودک من« در به نشر

قدس: انتشارات آستان قدس رضوی برای نخستین بار کتاب 
»رشــد اجتماعی کودک من« را در راستای ارایه راهکارهایی 
برای تربیت یک کودک اجتماعی منتشــر و روانه بازار نشر 
کشور کرد. به گزارش روابط عمومی به نشر )انتشارات آستان 
قدس رضوی(، انسان موجودی اجتماعی است و برای اینکه 
بتواند به زندگی خود در جامعه و میان ســایر انسان ها ادامه 
دهد، لازم اســت بداند که چطور می تواند با همنوعان خود 
ســازگاری داشته باشد. کتاب »رشــد اجتماعی کودک من« 
نوشته بهمن علیمرادی و پریسا غفوریان نوروزی و با نظارت 
علمی دکتر علی اکبر ثمری اقدام کرده اســت.  این کتاب که 
با مضمون مهارت ها و روابط اجتماعی در کودکان تدوین شده، 
مبتنی بر چهار ستون اصلی شامل والدین، همسالان، مهد کودک 

و مدرسه و همچنین رسانه های جمعی می باشد .
 این کتاب، ضمن تبیین این مهم که توانایی برقراری ساده ارتباط 
با دیگران و رشد و نمو برای برقراری رابطه اجتماعی با دیگران 
شاخصه های اصلی رشد اجتماعی کودکان است، ابتدا به بررسی 
رشــد اجتماعی کودک در مواجهه با رفتاری چون ناسازگاری، 
بی مسؤولیتی، پرخاشگری، رعایت نکردن هنجارهای اجتماعی، 
مشارکت نداشتن در کار گروهی، ناهماهنگی میان رشد جسمانی 
با رشد عاطفی و اجتماعی، عدم خودشناسی کامل و... می پردازد. 
همچنیــن در بخش های دیگر این کتاب انعطاف، مســؤولیت 
پذیری و شــناخت در کودک را حاصل تربیت والدینی عنوان 
می کند که به درستی قدم در مسیر تحول اجتماعی کودک خود 
برداشته و داشتن روابط سالم و کمال آدمی را مبتنی بر شالوده 

آن از دوران کودکی عنوان می کند.

خبر
نخستین کارگاه چهارمین جشنواره سراسری 

عکس »خانه دوست« 
از گزارش تا معنا  

قــدس: دبیــر چهارمیــن 
جشــنواره سراســری عکس 
»خانه دوست« گفت: نخستین 
کارگاه نظــری عکاســی در 
سراسری  جشنواره  چهارمین 
عکس »خانه دوســت« برگزار 
شد. به گزارش روابط عمومی 
مؤسســه آفرینش های هنری 
آستان قدس رضوی،  کیارنگ 
علایــی افزود: ایــن کارگاه با 

عنوان »از گزارش تا معنا« توسط مؤسسه آفرینش های هنری 
آســتان قدس رضوی و با همکاری آســتان مقدس حضرت 
فاطمه معصومه)س( دیروز از ساعت 16 تا 18 در شهرستان 

قم و در آستان حضرت معصومه)س( برگزار شد.
دبیر چهارمین جشنواره سراسری عکس خانه دوست افزود: 
در این کارگاه »مهدی فاضل« به رویکردهای رایج عکاسان در 
تولید و ارسال اثر به جشنواره های موضوعی در ایران پرداخت.
شایان ذکر است، جشــنواره سراسری عکس خانه دوست از 
نخستین دوره فعالیت خود به صورت مستمر فعالیت نظری 
و آموزشــی را در کنار برگزاری و امور اجرایی جشــنواره مد 
نظر داشته است. در این راســتا می توان به انتشار ویژه نامه 
ای مستقل در دوره های گذشته، تولید مقاله و برپایی هشت 
کارگاه تخصصی عکاســی در طول دوره های گذشــته این 

جشنواره سراسری اشاره کرد.

»فروشنده« در مشهد میلیاردی می شود

ایسنا: فیلم سینمایی »فروشنده« اثر اصغر فرهادی در مدتی 
که در ســینماهای هویزه، ســیمرغ و پیروزی اکران شد، در 

حدود991  میلیون و 582 هزار تومان فروش داشته است.
مدیــر داخلــی ســینما هویــزه اظهــار داشــت: فیلــم 
سینمایی»فروشنده« طی مدتی که در این سینما اکران شد، به 

مبلغ 840 میلیون تومان به فروش رسید.
رضــا بهبهانــی خاطــر نشــان کــرد: مهلــت اکــران فیلم 
سینمایی»فروشنده« به استقبال مردم بستگی دارد و تا زمانی که 
حضور پرشور مردم ادامه داشته باشد، این فیلم سینمایی درهویزه 
اکران می شود. مدیر داخلی سینما هویزه درخصوص سئانس های 
فیلم سینمایی»فروشنده« تصریح کرد: این فیلم در سئانس های 2 

و 3 به صورت همزمان روی پرده نمایش داده می شود.
مدیریت مجموعه سینمایی سیمرغ و پیروزی مشهد نیز اظهار 
داشت: طی مدتی که فیلم سینمایی »فروشنده« اکران شد، در 
مجموعه سیمرغ به مبلغ  86 میلیون و 366 هزار تومان و در 
پیروزی مبلغ 65 میلیون و 612 هزار تومان، به فروش رسیده 
است. دبیرزاده درباره مهلت اکران فیلم سینمایی »فروشنده« 
گفت: احتمالاً اکران این فیلم سینمایی تا اربعین حسینی سال 
جاری با تعداد سئانس های کمتر ادامه پیدا کند. با این حساب 
فروشنده در مشهد در آستانه میلیاردی شدن قرار دارد و بنا 
به اظهار کارشناسان احتمالاً تبدیل به پرفروش ترین اثر تاریخ 

سینمای ایران خواهد شد.

مرمت ۱۴۳ سکه  تاریخی توسط        
آستان قدس رضوی 

ایکنا: رئیس اداره حفاظت و مرمّت آثار فرهنگی معاونت امور 
موزه های آســتان قدس رضوی از مرمت 143 سکه  تاریخی 
موزه مرکزی بارگاه مطهر امام هشتم)ع( به همت متخصصان 

این اداره در نیمه نخست سال 1395 خبر داد.
علی اصغر ثابت جازاری ابراز کرد: 126 سکه نقره دوره های پس 
ازاسلام و 17 ســکه مسی دوره اسلامی که شامل سکه های 
مغولان کبیر هند؛ گورکانیان، سامانیان، صفاریان، تیموریان، 
ایلخانان مغول، صفویه، افشــاریه، دُرانی و... می شــود، تحت 

بررسی دقیق این اداره قرار گرفت.
ثابت جازاری به الیاف  شناســی 26 نمونه از الیاف منسوجات 
خزانه در 6 ماهه ابتدای ســال جاری نیز اشاره کرد و گفت: 
افــزون بر این، در این مدت منســوجات دیگری مانند پرده 
زرشــکی قلابدوزی، مخمل مشــکی کتیبــه دار و رومیزی 

پته دوزی در این اداره مرمت شده است.
وی اضافــه کرد: همچنین کارشناســان ایــن اداره از موزه 
مردم شناسی و مقبره امیر ملک شاه برای بررسی و ارایه طرح 
بسته شدن بدنه و بالای مناره ها و مخزن موزه تخصصی فرش 
این آســتان مقدس به منظور ارایه طــرح نگهداری فرش ها 
بازدید کردند و دســتگاه های دما و رطوبت موزه فرش را نیز 

مورد بررسی قرار دادند.
وی درباره دیگر فعالیت های این اداره در حوزه اشیای موزه ای، 
بیان کرد: تمیزکاری و پاکسازی منبر خاتم در موزه مرکزی 
حرم مطهر رضوی و ضدعفونی و سمپاشی مجموعه موزه های 
این آســتان مقدس در 6 ماهه گذشته صورت گرفته است و 
تثبیت گلابتون دوزی های پرده ماهوت قرمز رنگ خزانه   این 

بارگاه ملکوتی نیز در حال انجام است. 
وی با تأکید بر اینکه آثار و اشیای تاریخی و هنری موجود در 
مخازن ســازمان کتابخانه ها، موزه ها و مرکز اسناد این آستان 
ملکوتی از کتاب های خطی و اسناد تاریخی گرفته تا آثار فلزی، 
چوبی، سفالی، فرش و منسوجات، نقاشی و...، در آزمایشگاه های 
تخصصی اداره حفاظت و مرمّت آثار فرهنگی آســتان قدس 
رضوی مرمت می شود، گفت: این اداره با خزانه داری کل آستان 
قــدس رضوی نیز همکاری نزدیکی دارد و در صورت نیاز آثار 

خزانه را نیز مورد بررسی و مرمت قرار می دهد.

عباســعلی سپاهی یونسی   استاد احمد شهنا در یکی از خاطراتش درباره دیدار 
خود با استاد ملک الشعرای بهار صحبت می کند و شعری که درحضور آن استاد می خواند. 
ماجرا از این قرار بود که مدیر فرهنگ آن زمان خراسان شهنا را به دیدار بهار که پس از 
مدت ها به مشهد آمده است، می برد و او را به عنوان یکی از شاعران جوان خراسان معرفی 
می کند و البته این توضیح را هم برای اســتاد بهار می دهد، شهنا شعر را در زمان کمی 
ساخته است. وقتی شهنا شعرش را می خواند، استاد بهار به او این جمله را می گوید: »الهی 
شکر که اجاق ما کور نیست« و این یعنی ابراز خوشحالی از اینکه هنوز جوانانی هستند که 
راه بهار را ادامه می دهند و براستی باید استاد احمد شهنا را از ادامه دهندگان شعر قدمایی 
دانست که توانسته است، این راه را خوب طی کند. شهنا از دوستان مهدی اخوان ثالث 

بوده و اخوان در شعری برای او گفته است: 
»ای احمدِ شه، احمدِ شه، احمدِ شهنا

 ای روی تو گل، بوی تو گل، خوی تو گلزار
 محبوب ترین،خوب ترین،دوست ترین، دوست

 دلخواه ترین، ماه ترین، یارترین یار...
 تولد او سال 1297 در مشهد ذکر شده است، هرچند به گفته مادرش، او در سال قیام 
»کلنل محمد تقی خان پسیان«)1300( متولد شده است، ولی در شناسنامه اش که چند 
سال بعد؛ یعنی در زمان پهلوی اول صادر شد، تاریخ  تولد او 1297 قید شده است و او 
پس از چند دهه فعالیت های ادبی سال گذشته یعنی 6 اردیبهشت زندگی را وداع گفت.

ســال گذشته دفتر اول مجموعه اشعار او با گردآوری محمدعلی اخلاص و به کوشش و 
مقدمه استاد رضا افضلی به همت انتشارات آهنگ قلم به چاپ رسید.  

در این دفتر برگ هایی به زندگی او اختصاص یافته اســت، از دوســتی او با شاعران نام 
آشنایی همچون اخوان، ملک الشعرای بهار، عماد خراسانی و ... می توان خواند و از اینکه 
او از نسلی است که به دلیل رشد در خانواده ای مذهبی  و اینکه خانواده اش مدارس جدید 
را قبول نداشتند، مدتی شهنا هم یکی از شاگردان مکتبخانه شد و در مکتبخانه هم کلیله 

و دمنه، گلستان، مرزبان نامه و درس هایی از این جنس را آموخت. 
هر چند او هم به مدارس جدید رفت و نکته جالب دیگر در زندگی او، این است که او با 

موسی صدر و برادر او همدرس بوده است. 
به روایتی که رضا افضلی در مقدمه کتاب او نوشته است، افضلی کتاب »نامه های اخوان 
به احمد شهنا« را آماده  چاپ کرده است که بعید می دانم این مجموعه به چاپ رسیده 
باشد و البته باید اثری خواندنی باشد که امیدوارم هر چه زودتر شاهد چاپ آن مجموعه 
هم باشیم؛ زیرا کتاب هایی از این جنس دریچه ای است به زمانه و زندگی شاعر برجسته ای 
همچون اخوان که کنجکاوانه می خواهیم درباره او بیش از آنچه می دانیم، آگاهی داشته 
باشیم و نامه ها به این دلیل که در برخی مواقع ناگفته ها را در خود نگهداری کرده اند، از 

ارزش بالایی برخوردارند.
اگر چه عمر احمد شهنا به چاپ مجموعه اشعارش نرسید، اما شعرهای او مانده است و اگر 
به ادب قدیم علاقه مندید می توانید در این کتاب 170 صفحه ای برخی از اشعار به جای 
مانده از او را  شامل بخش اول اشعار مذهبی، بخش دوم غزل، بخش سوم قطعات، بخش 

چهارم قصیده و بخش پنجم متفرقه را مطالعه  کنید. 

در پایان این کتاب شماری از عکس های این شاعر خراسانی نیز ضمیمه کتاب شده است، 
از جمله تصویری از او در لباس خلبانی و یا تصویر از انجمن ادبی دادفر در سال 1345 و 

همچنین نمونه دست خط او.
در پایان شعری از  او را با هم مرور می کنیم که در دهه 40 سروده شده است.

»دوست«
دل بسته ام از همه عالم به روی دوست

وز هر چه فارغیم، به جز گفت وگوی دوست
ما را زمانه دل نفریبد به هیچ روی

الا به موی دلکش و روی نکوی دوست
باغ بهشت کاین همه وصفش کنند نیست
جز جلوه ای ز صحن مصفای کوی دوست

گل های باغ با همه شادابی و نشاط
خار آیدم بدیده نبینم چو روی دوست
یک موی یار خویش به عالم نمی دهم

ما بسته ایم رشته جان را به موی دوست
 گر درد و گر زلال گواراست نزد ما

لبریز جام ما چو بود از سبوی دوست
از دوست غیر دوست تمنا نمی کنیم

چون آرزوی ماست همه آرزوی دوست
بر ما غم زمانه ز هر سو که رو کند

ماییم و روی دل به همه حال سوی دوست
شهنا ز فیض دوست حیات دوباره یافت

که آب بقاست رشحه ای از آب جوی دوست

ساعت کتاب

نگاهی به جلد اول مجموعه اشعار استاد احمد شهنا

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
فرهنگ و هنر

»حمله مگس ها« جلوی دوربین مشهد      مشهد هنر: »حمله مگس ها« به نویسندگی و کارگردانی اشکان ضیائی در مشهد مقابل دوربین می رود.این هنرمند مشهدی 
که افزون بر حضور در مجموعه های تلویزیونی متعدد، کارگردانی فیلم بلند تلویزیونی »بومرنگ« را هم در کارنامه فیلمسازی خود دارد، فیلمنامه »حمله مگس ها« به قلم خود 

را درمشهد جلوی دوربین خواهد برد. این فیلم مراحل پایانی پیش تولید را می گذراند و دارای مضمونی اجتماعی می باشد و در قالب فیلم کوتاه به تصویر کشیده خواهد شد.
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خراسان بزرگ 
می تواند به کانون 

فعال و پر جنب 
و جوش باستان 

شناسی تبدیل شود 
و از سویی موزه 

بزرگ خراسان قطب 
پژوهش آموزش 

باستان شناسی است 

بــرش



مسابقات موتور سواری تریل در شاندیز      قدس:  در هفته تربیت بدنی، مسابقات موتورسواری تریل در محل پیست موتور سواری ویرانی شاندیز برگزار شد. در کلاس تریل 
ایرانی این مسابقات: محمد نوغانی، احمد غلامپور و الیاس پاکزاد به مقام های اول تا سوم نایل آمدند. همچنین در کلاس تریل خارجی: علی عرفانی، مجید کدخدایی و غلامرضا 

محمدپور به مقام های اول تا سوم رسیدند. 

پس از انصراف نماینده لیگ برتری استان

خراسان رضوی با 2 نماینده در لیگ دسته یک بسکتبال

روی خط خبر خبر

علــی عبداحــد  از فــردا بعدازظهــر 
مسابقات لیگ دسته یک بسکتبال کشور در 
شهرســتان هایی که دارای تیم هستند، آغاز 
می شود. امســال 18 تیم در لیگ دسته یک 
حضور دارند که حســب برنامه ریزی کمیته 
مسابقات فدراسیون بسکتبال، تیم های حاضر 
در دو منطقه شــمال و جنــوب قرار گرفتند. 
در گروه شــمال تیم های مهرام تهران، هیأت 
بســکتبال البرز قزوین، آرارات تهران، پارســا 
مشــهد، هیأت بســکتبال کردســتان، پرواز 
اصفهان، هیأت بســکتبال خراســان رضوی، 
قطــران کاوه گــرگان و در گروه جنوب: نفت 
امیدیه، آدمیس میناب، مهروبان نوین، صنعت 
مس کرمان، شهرداری اراک، پتروشیمی بندر 
امام، پالایش نفت آبادان، ســاحل نشــینان 
بوشــهر، پدافند رعد دزفول و هیأت بسکتبال 

اراک به رقابت می پردازند.
از خراسان رضوی تیم های پارسا مشهد و هیأت 
بسکتبال اســتان دو نماینده ای هستند که در 
مسابقات دسته یک باشگاه های کشور حضور 
دارند. تیم پارسای مشهد که فعالیت رسمی و 

حرفه ای خود را از ســال 92 آغاز کرد، با تلاش 
کادر فنی و بازیکنان بومی اش 
توانســت از لیــگ زیرگروه با 
مقام هــای نایــب قهرمانی تا 
لیگ دســته یک صعود کند. 
پارسایی ها در ســال 94 و در 
گروه شــمال به مقام ســوم 
رسیدند که در ادامه مسابقات 
و در مرحله قبل از پلی آف به 
خاطر اعتــراض به تصمیمات 
فدراســیون از ادامه مسابقات 
انصراف دادند. تیم پارســا در 
سال جدید با تیمی کاملاً بومی 
و با میانگین ســنی 17/6 در 
مسابقات حاضر شده است. و 
اما دیگر تیم خراسانی، هیأت 
بسکتبال استان است که یکی 
دو هفته است شکل گرفته و 

این تیم نیز از بازیکنان جوان و نوجوان بومی و 
خراسانی بهره می برد. مجید ولی پور، دبیر هیأت 
بسکتبال و سرمربی این تیم می گوید: مدیرکل 

ورزش و جوانان استان قول حمایت از این تیم را 
داده و اگر از این تیم پشتیبانی 
شود، من قول می دهم تیمی 
را ببندم که جــزو چهار تیم 
بالای جدول باشد. ما نیز پس 
از انصراف تأســفبار تیم ثامن 
مشــهد از لیگ برتر در سال 
جاری، حضور دو تیم از جوانان 
و بازیکنان بومی خراســان را 
به فال نیــک می گیریم، زیرا 
این  یافتن  حضور و فرصــت 
جوانان مســتعد در مسابقات 
کشوری می تواند باعث کشف 
اســتعدادهای بالقوه و رشد و 
شکوفایی آنان شود. در هفته 
آغازین از دور رفت مســابقات 
لیگ دســته اول باشگاه های 
کشور فردا بعد ازظهر از ساعت 
16 در ســالن مرحوم علی حمیدی مجموعه 
شــهید فیاض بخش مشهد، تیم پارسا میزبان 

هیأت بسکتبال کردستان است.

همچنین تیم هیأت بسکتبال خراسان رضوی 
میهمان تیم هیأت بسکتبال البرز قزوین است. 
مهرام تهران در سالن بسکتبال آزادی به دیدار 
تیم قطــران کاوه گرگان مــی رود و تیم های 
آرارات تهران و پرواز اصفهان در سالن آرارات 

تهران دیدار می کنند.
یادآور می شــود، فصل جدید رقابت های لیگ 
برتر مردان با حضور 10 تیم شــامل: نیروی 
زمینی، پالایش نفت آبادان، شــیمیدر تهران، 
پتروشیمی بندر امام، لوله آ.اس شیراز، دانشگاه 
آزاد اســلامی، شــهرداری تبریز، شهرداری 
اراک، شــهرداری گرگان و شهرداری کاشان 
از امروز بعدازظهر در شهرســتان های مربوطه 
آغاز می شــود و این در حالی اســت که جای 
خالــی نماینده بســکتبال خراســان رضوی                
)تیم ثامن مشــهد( در جمع لیگ برتری های 
کشور بسیار خالی است وهمچنان مسؤولان 
با ارایه راهکارهای طولانی مدت و تئوری های 
ســمینارگونه ســعی در توجیه و گذر از این 
ناکامی های مدیریتی در ورزش خراسان رضوی 

را دارند!
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ورزش

اولین کارگاه توجیهی فوتوالی                     
در خراسان رضوی

قدس: اولین کارگاه توجیهی رشــته ورزشی کمیته فوتوالی 
هیأت انجمن های ورزشی استان در محل مرکز آموزشی علمی 

کاربردی ورزش و جوانان برگزار شد.
این کارگاه با حضور 2۵ نفر از دانشجویان و با همکاری نماینده 
فرهنگی مرکز آموزشــی و کمیته فوتوالی به مناسبت هفته 
تربیت بدنی و ورزش برگزار شد. در این کارگاه ناصر خجسته، 
رئیس کمیته فوتوالی، هفته تربیت بدنی را به دانشــجویان 
تبریک گفت و ابراز امیدواری کرد که با حضور دانشــجویان 

تربیت بدنی، فعالیت این کمیته دو چندان شود.
در ادامه شــیما شــاه منصوری، نایب رئیس کمیته فوتوالی، 
دانشــجویان را به فعالیت در این رشته جذاب دعوت کرد و 
توصیه کرد، به گرفتن مدارک مختلف در این رشــته بسنده 
نکرده و در فکر گسترش این رشته باشند.مدرس این کارگاه 

اقبال آذری دبیر کمیته فوتوالی استان بود.

برپایی ۴۰ برنامه ورزشی در هفته           
تربیت بدنی و ورزش قوچان

قدس: رئیس اداره ورزش و جوانــان قوچان گفت: بیش از 
40برنامه فرهنگی ورزشی در شهرستان قوچان به مناسبت 

هفته تربیت بدنی و ورزش برگزار شد.
سروش پورآزاد افزود: با همراهی و همکاری هیأت های ورزشی 
شهرستان قوچان و همکارانم در اداره ورزش و جوانان، بیش 
از 40 عنوان برنامه فرهنگی ورزشی به مناسبت هفته تربیت 

بدنی و ورزش در شهرستان قوچان برگزار شد.
وی افزود: باید از تمامی مسؤولان شهرستان قوچان از جمله 
فرماندار،شهردار و امام جمعه که در این هفته توجه ویژه  ای به 
مجموعه ورزش و جوانان داشتند، تشکر کنیم و این امر سبب 
شــد تا در هفته تربیت بدنی و ورزش بسیاری از ظرفیت ها 
و دســـتاورد های خود را به مردم و دیگر مســـؤولان نشان      

دهیم.
پورآزاد تأکید کرد: بیشــتر برنامه های هفته تربیت بدنی در 
محور برگزاری مســابقات ورزشی در رشته های مختلف قرار 
داشــت، اما ما تلاش داریم که تا در مسابقات و برنامه ریزی 
فعالیت های خود رویکرد های فرهنگی و اخلاقی را مورد توجه 
قرار دهیم، زیــرا ورزش بهترین حوزه برای انتقال ارزش ها و 

فرهنگ های ملی و مذهبی ماست.
رئیس اداره ورزش و جوانان قوچان خبر داد: برنامه هایی مانند 
صعود های ورزشی، پاکسازی محیط زیست و سه شنبه های 
بدون خــودرو، در کنار بحث ورزش و ســلامتی پیامد های 
مختلف دیگری دارند که باید از طریق ورزش بیشتر در جامعه 

ترویج یابد.

فعالیت های ویژه زاوه در هفته          
تربیت بدنی 

قدس: رئیس اداره ورزش و جوانــان زاوه گفت: برنامه های 
فرهنگی ورزشی هفته تربیت بدنی باشعار سلامت، افتخار و 

معنویت با ورزش در شهرستان زاوه برگزار شد.
مجیدرضایــی افــزود: دیدار با امــام جمعــه زاوه، فرماندار، 
ورزشــکاران جانباز و همچنین غبارروبی مزار شهدای گمنام 
با حضور تنی چند از رئیسان هیأت های ورزشی شهرستان در 

اولین روز از هفته تربیت بدنی انجام شد.
وی برگزاری دو جشنواره بازی های سالم و جشنواره بادبادک ها 
ویژه کودکان وخردســالان را از برنامه های ویژه ومتنوع این 
هفته عنوان کرد و گفت:باهمکاری اداره بهزیستی و آموزش 
وپرورش با شرکت 200 کودک وخردسال برنامه های متنوعی 

برگزارشد.
رئیس اداره ورزش وجوانان زاوه با اشــاره به برگزاری المپیاد 
ورزشــی درون مدرسه ای درشهرســتان و حضور چشمگیر  
رزمی کاران تصریح کرد: بیش از ۵00 ورزشکاردررشته های 

مختلف ورزشی در این المپیاد شرکت کردند.
رضایی همچنین از برگزاری مســابقه کاراته،کلاس استاژ و 
آزمون کمربند مشــکی کاراته بانوان در این هفته خبر داد و 
افزود: در راســتای تجلیل از مدال آوران مســابقات کشوری 
کاراته بانوان این شهرســتان مراسمی با اهدای لوح و بستن 
کمربند مشکی با حضور مسؤولان و خانواده ها برگزار و از آنان 

تجلیل شد.
رئیــس اداره ورزش وجوانــان زاوه در پایــان خاطر نشــان 
کرد:مســابقه دوومیدانی و کاراته آقایان نیز با شــرکت ۵0 
ورزشکار برگزارشد. همچنین اولین جشنواره مسابقات زعفران 
چینــی زاوه با قهرمانی تیم خلیل آباد در پایان هفته تربیت 
بدنی برگزار شــد و تیم های بخش مرکزی شهرســتان زاوه 

مقام های دوم و سوم را کسب کردند.

»فرش آرا« چشم به راه هواداران

قدس: هفته هفتم لیگ برتر فوتســال این هفته در مشهد 
با دیدار فرش آرا و گیتی پســند به پایان می رســد، دیداری 

حساس که البته می تواند جذاب و دیدنی هم باشد.
گیتی پسند با انبوه ملی پوشان، یک تیم ملی است و از این طرف 
فرش آرا و جوان هایش باید برای بزرگی در فوتســال در چنین 
دیدارهایی نتیجه بگیرند. دو هفته سخت را فرش آرا با کمترین 
تفاضل واگذار کرد تا روند خوب خود را متوقف شــده ببیند. اما 
این هفته برابر تیم بدون شکست گیتی پسند قرار می گیرد که به 

طور قطع برای ادامه بی شکستی خود به مشهد می آید.
مجید مرتضایی چند هفته است که به واسطه مصدومیت ها 

دستش خالی است و باید فکری به حال تقویت تیمش کند.
مصدومیت ها کار را برای فرش آرا ســخت کرده و این تیم در 
اهواز با 10 بازیکن به میدان رفت که همین منجر شد تا نتیجه 
را در 22 ثانیه پایانی واگذار کند.جدا از تیم ،حمایت تماشاگران 
هم می تواند تأثیرگذار باشد. در دیدار تأسیسات دریایی بیش 
از 2000 تماشــاگر در سالن بودند که نشان از حمایت خوب 
خود دادند. این هفته هم حمایت مشهدی ها می تواند روحیه 
بخش تیم جوانی باشد که آخرین امید استان در فوتسال است.

کارکنان شهرداری منطقه 8 مشهد حامی 
طرح سه شنبه های بدون خودرو

قدس: مسؤول دفتر محیط زیست و توسعه پایدار اداره ورزش 
و جوانان مشهد از پیوستن کارکنان شهرداری منطقه هشت به 

طرح حامیان سه شنبه های بدون خودرو خبر داد.
سید مجتبی جاودانی اعلام کرد: شهردار و کارکنان شهرداری 
منطقه هشــت حمایت خود را از سه شنبه هاي بدون خودرو 
اعلام کردند و بر این اســاس برخی از کارکنان این منطقه در 
حمایت از هواي پاک و سه شنبه هاي بدون خودرو در یک اقدام 
هماهنگ و برنامه ریزي شده در قالب 60 نفر مسیر کوهسنگی 
تا شهرداری منطقه هشت )خیابان عدل خمینی( را رکاب زدند.

رئیس هیأت دوچرخه سواری مشهد در پایان گفت:اگرچه این 
عمل یک اقدام نمادین اســت، اما با فرهنگ سازي و ترغیب 
شهروندان و تسري آن در طول هفته مي توان به کاهش معضل 
آلودگــي هوا کمک کرد، همچنین ایــن کار با حمایت ویژه 
ادارات،ارگان ها و نهاد ها در سطح شهر امکان پذیر خواهد بود.

خراسان رضوی در کریکت بانوان 
فینالیست  شد

قدس : تیم کریکت بانوان اســتان به مرحله نهایی مسابقات 
قهرمانی کشور این رشته راه یافت. هانیه امانی افزود:خراسان 
رضوی با نتیجه ۳8 بر۳6 سیستان و بلوچستان را شکست داد 
و از گروه A به فینال صعودکرد. وی با اشاره به اینکه در این 
بازی فهیمه خادم از تیم خراسان رضوی با سه ویکت به عنوان 
برترین بازیکن میدان شــناخته شد،افزود:تیم کریکت بانوان 
خراسان رضوی با ســه برد پی در پی به فینال مسابقات راه 
یافت و منتظر رقیب خود در مسابقات فردا در گروه B خواهد 
بود. نایب رئیس انجمن های ورزشی استان در پایان گفت:امروز 
مســابقات گروه B با رقابت تیم های کرمان و تهران،شیراز و 
اصفهان،بوشهر و سیستان بلوچستان پایان می یابد و خراسان 

رضوی در فینال حریف خود را می شناسد.

دونده خراسانی نفر اول رقابت های کشوری

قدس: رقابت های دو و میدانــی رکوردگیری از برترین های 
نونهالان و نوجوانان پسر کشور با معرفی نفرات برتر در گروه 
دوها به پایان رسید. محمد ابراهیم امینی، رئیس اداره ورزش 
و جوانان نیشــابور اظهار کرد:در رشته دوی 400 متر، علی 
سلیمانی از نیشــابور با رکورد 49:۵۵ ثانیه نفر اول این دوره 

از رقابت ها شد.

معرفی هیأت رئیسه جدید هیأت 
بدنسازی و پرورش اندام خراسان رضوی

قــدس : اعضای جدید هیأت رئیســه و کمیته های هیأت 
بدنســازی و پرورش اندام استان خراســان رضوی انتخاب و 
معرفی شــدند. در جلســه اخیر هیأت رئیسه و کمیته های 
هیأت بدنســازی و پرورش اندام خراسان رضوی با پیشنهاد 
رئیس هیأت و تأیید اعضای هیات رئیسه اعضای کمیته های 
مختلف این هیأت معرفی شدند. بر اساس اعلام مهدی بکائیان 
از این پس کلیه فعالیت های هیأت پرورش اندام و بدنسازی به 
صورت قانونمند اجرا خواهد شد. به اعلام روابط عمومی هیأت 
بدنسازی و پرورش اندام احکام مدیریتی ۵۳ نفر به عنوان بدنه 
اجرایی هیأت صادر شده و مطمئنا با فعالیت این افراد در این 
مجموعه تحول ساختاری برای علاقمندان به حوزه بدنسازی و 

پرورش اندام از این پس محسوس خواهد بود.

ایسنا   رئیس هیأت فوتبال خراسان رضوی گفت: طبق آیین نامه انضباطی، بازیکنانی 
که بدون دلیل موجه بر ســر تمرین و بازی حاضر نشوند، تا دو فصل محروم می شوند، 
اما رویکرد ما به هیچ وجه چنین نیست و به دنبال این هستیم تا با حل و فصل موضوع، 

مشکلات حل شود.
محمد مهدی برادران درخصوص شــرایط ســیاه جامگان اظهار کــرد: لیدرهای تیم 
ســیاه جامگان و هواداران این تیم طبیعی است که دلسوزترین افراد برای تیم محبوب 
خود باشند. در همین رابطه شب گذشته جلسه ای را با آن ها در دفتر هیأت برگزار کردیم 

تا صحبت هایی در خصوص شرایط فعلی داشته  باشیم.
وی افزود: شرایط فعلی باشگاه سیاه جامگان، نباید دلیلی باشد تا بازیکنان رسالت خود 
را فراموش کنند، زیرا بر اساس آیین نامه، اگر بازیکنی بدون دلیل موجه بازی یا تمرین 
نکند، تا دو فصل محرومیت برای وی در نظر گرفته  می شود. در این مقوله بازیکن البته 

حق دارد که پولش را بخواهد، اما این راه درستی نیست.
برادران خاطرنشان کرد: نفت تهران هم دچار چنین مشکلی شده و امروز تمرین نکرده 
 است. هواداران باید بدانند که در تمام ایران چنین مشکلاتی هست، اما در خراسان به 
واســطه بحث حضور بخش خصوصی این مسأله حساس تر است. عده ای در این برهه 
می بینیم که ایراد می گیرند که چرا تیمداری می شود! سؤال این است که یعنی آن چهار 
سالی که تیم نداشتیم، خوب بود؟ شهر دوم ایران واقعاً نباید نماینده ای در سطح نخست 

فوتبال ایران داشته باشد؟
رئیس هیأت فوتبال خراســان رضوی تصریح کرد: مالکان سیاه جامگان تلاش زیادی 
کرده اند تا بتوانند به مردم این شهر شادی هدیه کنند، باید قدر این افراد دانسته شود، اما 
ما از مسؤولان استانی توقع داشتیم تا مجموعه های وارد شده به ورزش را مورد حمایت 

قرار دهند. باید ببینیم که مقصر اصلی کیست؟ آیا این مسؤولان مقصر نیستند؟ 
وی افزود: نبود بازیکنان بومی در این روند باعث شد تا مشکلات بیشتر شود. در جلسه 
با لیدرها هم به این موضوع اشاره شد که اگر بازیکنان بومی بیشتری داشتیم، مشکلات 
در سطحی نازل تر رخ می داد. به هر حال امیدواریم که شرایط فعلی هرچه سریع تر گذر 

کند و سایه اش از سر این تیم برداشته شود. در این اتفاقات بازیکنان مقصر نیستند و آن ها 
هم در این رابطه اذیت شده اند.

برادران در خصوص احتمال خروج ســیاه جامگان از اســتان گفت: تمام تلاش خود را 
می کنیم که چنین مشکلی رخ ندهد و امیدواریم که در نهایت مجموعه ای از درون استان 
وارد عرصه شود و با حمایت از تیم سیاه جامگان، هم مایه خوشحالی مردم استان شود 
و هم امتیاز در استان حفظ شود. تعطیلی ورزش و فوتبال در این استان، آیا مشکلات 
را حل می کند؟ اگر فوتبال تعطیل شــود، جوان ما به کجا خواهد رفت؟ کسانی که به 
دنبال تعطیل کردن ورزش در استان خراسان هستند، به فکر جوانان نیستند و هدفشان 

کشاندن جوانان به دامان اعتیاد است.
وی در خصــوص حضور عزیزی در تیم ســیاه جامگان گفت: عزیزی افتخار اســتان و 
شناسنامه فوتبال خراسان است و امیدواریم با حضور وی در باشگاه سیاه جامگان شاهد 

اتفاقات خوب باشیم و مشکلات رفته رفته کمرنگ شود.

حمایت رئیس هیأت فوتبال خراسان رضوی از سیاه جامگان

برادران: عده ای به دنبال تعطیلی ورزش خراسان هستند!
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امسال 18 تیم در 
لیگ دسته یک 

حضور دارند که 
حسب برنامه ریزی 

کمیته مسابقات 
فدراسیون بسکتبال، 

تیم های حاضر در 
دو منطقه شمال و 

جنوب قرار گرفتند

بــرش

خبر

قدس  رئیــس اداره ورزش و جوانان خلیل آباد از برگزاری 
برنامه هــای متعــدد ورزشــی و فرهنگی همزمــان با هفته         

تربیت بدنی و ورزش در این شهرستان خبر داد.
علی قربانی موشــکی گفت: در این هفته برنامه های متنوعی 
توسط اداره ورزش و جوانان، هیأت ها و انجمن های ورزشی در 

سطح شهرستان اجرا شد.
وی گفت: هفته تربیت بدنی همه ساله به منظور آشنایی جامعه 
با اهمیت و اثرات کاربرد ورزش در زندگی فردی و اجتماعی، 
اشاعه، توســعه و ترویج ورزش در خانه و خانواده و هدایت و 

ارشاد جامعه به ورزش های همگانی برگزار می شود.
وی با اشــاره به برگزاری جشنواره دوچرخه سواری با حضور 
بیش از ۳00 دوچرخه ســوار در شــهر خلیل آباد با همکاری 
کارشناسی تربیت بدنی اداره آموزش و پرورش همراه با اهدای 
جوایز نظیر دو دستگاه دوچرخه و لوازم ورزشی، اعلام کرد: در 
این ایام شاهد برگزاری مسابقات والیبال بانوان با شرکت 6 تیم 

در محل روستای جابوز بودیم. 
همچنین مســابقات فوتبال گرامیداشت هفته تربیت بدنی و 
ورزش با شرکت تیم های کندر، دهنو، ارغا، نقاب، ستاره شهر 

و فراز خلیل آباد در محل زمین چمن شهید علوی نژاد برگزار 
شد.

قربانی خاطر نشــان کرد: برگزاری مراســم باستانی در محل 
زورخانــه امام علی)ع( روســتای دهنو، برگزاری جشــنواره 
پرواز بادبادک ها در محل روســتای جابوز، برگزاری مسابقات 
فوتســال چهارجانبه در رده سنی نونهالان با شرکت تیم های 
جابوز، دهنو، علم وادب و ســپاهان خلیل آباد در محل سالن 
ورزشی شــهید محمدیان و برگزاری مسابقات طناب کشی 
و هفت ســنگ در محل سالن ورزشــی روستای ابراهیم آباد 
ازدیگر برنامه های اجرایــی در هفته تربیت بدنی و ورزش به 

شمار می رود. 
وی با اشاره به برگزاری همایش کوه روی خانوادگی در ارتفاعات 
شاه کوهی و بازدید از قلعه دختر و همچنین برگزاری کارگاه 
ســنگنوردی توسط مجید زحمتکش، عضو تیم کلنی کشور 
و اســتان، با حضور بیش از 80 شــرکت کننده به مناسبت 
هفته تربیت بدنی و ورزش اظهار داشــت: در این ایام شــاهد 
برگزاری جشــنواره غذا، صنایع دستی و محصولات محلی به 
میزبانی روســتای تکماراز توابع بخش مرکزی خلیل  آباد نیز               

بودیم.
وی با اعلام این خبر که در هفته تربیت بدنی و ورزش تمامی 
اماکن ورزشــی شهرســتان به طور رایگان در اختیار تیم ها 
و ورزشــکاران گذاشته شــد، افزود: در این ایام از تعدادی از 

پیشکسوتان عرصه ورزش شهرستان تجلیل شد.
رئیس اداره ورزش و جوانــان خلیل آباد در ادامه به برگزاری 
مســابقات بیلیارد در محل باشگاه انعکاس اشاره کرد و گفت: 
در هفته تربیت بدنی و ورزش ضمن دیدار رئیس اداره ورزش 
و جوانان به همراه جمعی از مســؤولان هیأت های ورزشی و 
پیشکسوتان با امام جمعه، مســؤول اداره، هیأت های ورزشی 

و جمعی از ورزشکاران در مراسم نماز جمعه حضور یافتند. 
همچنین فرماندار، معاون فرماندار و جمعی از اهالی ورزش در 
منزل آقای مجید زحمتکش، عضو تیم کلنی استان که بتازگی 
موفق به صعود به قله پوبدا قرقیزستان شده، حضور یافتند و از 

زحمات وی تجلیل شد.
وی ابراز امیدواری کرد: با حمایت از جامعه ورزشی شهرستان 
و در ســایه تعامل و همکاری در راستای توسعه فعالیت های 

ورزشی و ایجاد شادابی و نشاط در شهرستان توفیق یابیم.

برگزاری ده ها برنامه ورزشی در شهرستان »خلیل آباد«



مهناز خجسته نیا  جدا از همه ایام سال 
در روزهایی که در فهرست مناسبت های خاص 
قرار می گیرند، مسیرهای منتهی به بارگاه منور 
رضوی از نظر ترافیک جزو مسیرهای شهری 
پرتردد قلمداد می شوند و شرایط متفاوتی را 

تجربه می کنند. 
تردد شــمار زیادی از زائران و مجاوران برای 
عرض ادب به ساحت مقدس این بارگاه منور، 
نه تنها در ســاعات پیک، ترافیکی سنگین را 
ایجاد می کند، بلکه گاهی نیز منجر به مسدود 

شدن کامل خیابان می شود. 
در این مواقع پارکینگ های موقت نیز به دلیل 
ظرفیت محدود از خدمات رســانی حذف می 
شــوند و نمی توانند کمکی برای رفع مسایل 

ترافیکی این محدوده داشته باشند. 
این در حالی است که ارادت به ساحت مقدس 
حرم هشــتمین اختر تابناک آسمان امامت و 
ولایت در ایــن ایام جزو آرزوهای قلبی زائران 
و مجاوران است که متاسفانه به خاطر مسایل 
ترافیکی و قطع شــدن راه های دسترسی به 
حرم مطهر و همچنیــن پارکینگ های مورد 
نیاز گاه به تأخیر می افتد. اگرچه این موضوع 
سال هاست به عنوان یک مطالبه عمومی مطرح 
اســت، اما این بار طرح این موضوع از ســوی 
تولیت آستان قدس رضوی بی تردید می تواند 
راهگشای مشکلی باشد که زائران و مجاوران 
با آن درگیرند.آیت الله سیدابراهیم رئیسی با 
انتقاد از ترافیک و مشکل پارکینگ در مشهد 
بویژه خیابان های اطراف حرم معتقد است، در 
برخی مناسبت ها خیابان های منتهی به حرم 
مسدود می شود، اما ما باید بیندیشیم که اگر 
زائر نمی تواند با خودرو به سمت حرم حرکت 
کند، چه راهکار جایگزینی برای تســهیل در 

رفت و آمد زائر وجود دارد.

  خرسندی از استقبال 
تولیت آستان قدس رضوی 

رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در واکاوی 
این موضوع به گزارشگر ما می گوید: استقبال 
تولیت آســتان قدس رضوی و پیشقدم شدن 
برای رفع این مشــکل که سال ها یک مطالبه 
عمومی است، مایه خرسندی مدیریت شهری 

مشهد است.
دکتر سرویها با بیان اینکه شورای اسلامی شهر 
و شهرداری مشهد از سال گذشته برای پاسخ 
به این مطالبه مشاور گرفته اند، می افزاید: باید 
مدل ترافیکی قابل اجرایی برای این محدوده 

طراحی شود.
وی راه درمان عملی برای رفع مشکل ترافیک 
محــدوده اطراف حرم مطهــر رضوی را یک 
ضرورت عنوان می کند و اظهار می دارد: با این 
مدل باید زائران، مجاوران و کســبه و ساکنان 

این محدوده نیز اظهار رضایت کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر مشهد از تعریف 
یازده ســناریو برای این مدل ترافیکی توسط 
مشاور خبر می دهد و می گوید: این سناریوها 
در کمیســیون حمل و نقل شورای اسلامی 

شهر مشهد در حال بررسی هستند.سرویها با 
بیان اینکه استقبال آستان قدس رضوی برای 
همراهی با مدیریت شهری مشهد در اجرای 
طرح های ترافیکی ستودنی است، می افزاید: 
خوشــبختانه با تعامل خوبی که وجود دارد، 
بی تردید آستان قدس رضوی نیز سهم بسزایی 

در رفع این مشــکل خواهد 
داشت.وی زمان نهایی شدن 
این سناریوها در کمیسیون 
حمل و نقل شورای اسلامی 
شهر مشهد را آبان ماه اعلام 
می کند و اظهــار می دارد: 
تصویب این مدل ترافیکی در 
شورای همتا و وزارت کشور 

مشخص نیست.
وی با اشــاره به عزم جدی 
اســتانداری خراسان رضوی 
برای رفع مشــکل ترافیکی 
محدوده حرم مطهر رضوی 
امیــدواری می کند:  اظهار 
ترافیکی  مــدل  این  اجرای 

خیلی زود به نتیجه برسد. 

  انجام مطالعات برای اجرای
 چند طرح ترافیکی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد 
نیز با بیان اینکه برای رفع مشکل ترافیک در 

اطراف حرم مطهر رضوی در حال برنامه ریزی 
و انجام مطالعات اجرای چند طرح هستیم، می 
گوید: برای رفع این موضوع ایجاد خطوط ویژه 

در دستور کار قرار دارد.
وی رفع بخشــی از این مشــکل را  نیازمند 
فرهنگ سازی مناسب در خصوص استفاده از 
حمل و نقل عمومی توسط 
شهروندان عنوان می کند و 
می افزاید: ترافیک در هسته 
مرکزی شهر به دلیل حجم 
بالای تردد در این محدوده 
خیابان ها  کــم  ظرفیت  و 
ایجاد می شــود کــه البته 
تلاش شــده تا با همکاری 
دیگر ســازمان های متولی 
از جمله پلیس راهور، ورود 
وسایل نقلیه به این محدوده 

مدیریت شود.
غلامزاده اجرای طرح زوج 
و فرد را از جمله تدابیر در 
نظر گرفته شده برای این 
محدوده برمی شمارد و می 
افزاید: ورود وسایل نقلیه بر اساس پلاک خودرو 
که به طرح زوج و فرد معروف اســت، در حال 
حاضر در هســته مرکزی شهر انجام می شود 
تا از حجم ورود وســایل نقلیه به این محدوده 

کاسته شده و از راه بندان جلوگیری شود.

وی خاطرنشــان مــی کنــد: البتــه ایجاد 
پارکینگ هــای دایمی و موقت بــرای پارک 
وســایل نقلیه از جمله موارد دیگری است که 
برای کاهش ترافیــک در این محدوده دنبال 

شده است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد 
تأکیــد می کند: طرح هــای دیگری نیز برای 
رفع ترافیک در هسته مرکزی شهر پیش بینی 
شده و در حال مطالعه است که پس از تأیید و 

تصویب نهایی اجرایی خواهد شد.

  مهلت دو ماهه به شهرداری مشهد
جهانبخش، یکی از اعضای شــورای اسلامی 
شهر مشــهد هم معتقد است، حمل و نقل و 
ترافیک اطراف حرم مطهر یکی از مشــکلات 
تاریخی شهر مشهد بوده که هر روزه با افزوده 
شدن شــمار زائران، بر این مشکل نیز افزوده 
می شــود. وی از مهلت دو ماهه به شهرداری 
مشهد برای تهیه طرحی برای رفع این معضل 
خبر می دهــد و می گوید: اگر شــهرداری و 
شورای اسلامی شهر بتوانند طرحی ارایه دهند 
که مقداری از این ترافیک را روان کند، خدمت 

بزرگی به زائران و مجاوران انجام شده است.
جهانبخش خاطرنشــان می کنــد: اذیت و 
زحمتی که به زائران بر اثر این ترافیک سنگین 
وارد می شود، یکی از دغدغه های اصلی شورای 
اسلامی شهر مشهد است که در سال آخر باید 

برای آن چاره اندیشی شود.
وی با اشــاره به طرح هایی همچون پیشنهاد 
احــداث مونوریل یا نوار نقاله برای جابه جایی 
زائران در اطــراف حرم مطهر رضوی، تصریح 
می کند: این ترافیک سبب کاهش ورود زائران 
و همچنین کاهش ماندگاری آنان در مشــهد 

می شود.  

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
اجتــــماعی

سرپرســت بیمارســتان بهلول گنابادی منصوب شد    گناباد-خبرنگارقدس: سرپرست بیمارستان بهلول گناباد مصوب شد. طی حکمی از سوی رضا احمدی، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی گناباد، محســن صاحبان ملکی عضو هیأت علمی دانشگاه به عنوان نخستین سرپرست بیمارســتان آموزشی - درمانی علامه بهلول 

گنابادی منصوب شد.
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دستبرد اينترنتي پسر به حساب پدر 
نیشــابور- خبرنگارقدس: پلیس فتا شهرستان نیشابور، 
پسر نوجواني را که به صورت غیرمجاز اقدام به برداشت هاي 

اینترنتي از حساب پدرش کرده بود، شناسایي کرد.
فرمانده انتظامي شهرســتان نیشــابور اظهار داشت: در پي 
شکایت یکي از شهروندان مبني بر برداشت حدود 50 میلیون 
ریــال به صورت غیر مجاز از حســاب بانکي وي، موضوع در 

دستور کار تیمي از پلیس فتا این فرماندهي قرار گرفت.
ســرهنگ اکبر آقابیگي افــزود: کارشناســان پلیس فتا با 
تحقیقات پلیسي، پي بردند متهم 16 ساله فرزند شاکي است 
و تمامی تراکنش ها در قالب خرید اینترنتي براي شارژ تلفن 
همراه انجام شــده است.وي با اشاره به اینکه شهروندان باید 
دقت کافي را در حفظ اطلاعات حســاب خود داشته باشند، 
خاطر نشان کرد: با توجه به پیشرفت ارایه خدمات بانکداري 
الکترونیک سایر افراد با دسترسي به شماره کارت و رمز دوم 
حساب به آساني مي توانند با فشردن چند کلید مبالغي را به 

صورت غیر مجاز از حساب آنان برداشت کنند.

رئیس ایستگاه آتش نشانی درگز:
رسانه ها خطرات استفاده ناصحیح از 
وسايل گازسوز را اطلاع رسانی کنند

درگز- خبرنگار قدس: رئیس ایســتگاه آتش نشانی درگز 
گفت: هر ساله با شروع فصل سرما و برودت هوا میزان استفاده 

از وسایل گازسوز در میان شهروندان افزایش می یابد.
نورپور افزود: استفاده از هر وسیله ای نیازمند دانستن دانش 
مختصر و طرز کار آن می باشــد.وی با بیان اینکه در ســال 
گذشته، سه نفر براثر نشــت مونواکسیدکربن درگذشته اند، 
گفت: متأسفانه هر ساله به دلیل رعایت نکردن مسایل ایمنی، 
شــماری هر چند اندک از مردم درگز جان خود را از دست 
می دهنــد.وی ادامه داد: به منظــور کاهش و حذف همین 
آمار اندک، برنامه ریزی انجام شــده تا امســال با بهره  گیری 
از شــبکه های اجتماعی، قلم اصحاب رســانه و همین طور 
اطلاع رسانی در معابر عمومی، رعایت مسایل ایمنی در درگز 
نهادینه شود.نورپور توصیه کرد: استفاده از تجهیزات گاز سوز، 
شلنگ و بست های استاندارد، اســتفاده نکردن مشترک از 
دودکش ســاختمان، بررسی مداوم اتصالات وسایل گاز سوز 
با کف صابون، استفاده نکردن از لوله های خروجی نامناسب، 
شلنگ گاز بلندتر از یک متر و اندازه مناسب لوله خروجی جزو 
مسایلی هستند که در صورت رعایت آن ها، از بسیاری حوادث 
تلخ جلوگیری می شود.وی افزود: حمام، مکان مناسبی برای 
استفاده از وسایل گرما زا نیست و هرگز نباید مورد استفاده قرار 
گیرد.رئیس ایستگاه آتش نشانی درگز یادآور شد: شهروندان از 
تغییر خودسرانه لوله های گاز کشی در داخل منازل و اماکن 
تجاری جدا پرهیز کنند و معایب و نواقص دســتگاه های گاز 

سوز خود را هر قدر هم که جزئی است؛ جدی بگیرند.
وی تأکید کرد: شهروندان در صورت وجود نقص در تجهیزات 
گازی منازل و مکان های تجاری خود، حتمأ از تکنسین های 

واجد شرایط برای رفع آن استفاده نمایند.

تولیت آستان قدس از ترافیک هسته مرکزی مشهد انتقاد کرد

زلزله باز هم بردسکن را لرزاندوعده مسؤولان شهری برای حل ترافیک اطراف حرم
ايسنا :رئیس شــورای هماهنگی مدیریت بحران بردسکن 
گفت: به گزارش مرکز لرزه نگاری کشور مؤسسه ژئوفیزیک، 
دانشگاه تهران زمین لرزه ای به بزرگی 3/1 در مقیاس ریشتر 
در عمق 17 کیلومتری زمین ســاعت 12 و 25 دقیقه و 36 

ثانیه، مناطق عشایری بردسکن را لرزاند.
بــرات علی نیا افــزود: به محض وقوع ایــن زمین لرزه، همه 
دستگاه های عضو شورای مدیریت بحران شهرستان در حالت 

آماده باش کامل قرار گرفتند. 
وی ادامه داد: تاکنون هیچ  گونه خســارت وارده به مدیریت 

بحران شهرستان بردسکن گزارش داده نشده است.

باند قاچاقچیان بین المللی پرندگان 
شکاری در مشهد متلاشی شد

قدس: مدیر کل حفاظت محیط زیســت خراسان رضوی از 
انهدام باند قاچاقچیان بین المللی پرندگان شــکاری در این 

استان خبر داد.
حمید صالحی افزود: با تلاش مأموران یگان حفاظت استان، 
سه شنبه گذشته حین پایش زیستگاه های پرندگان شکاری 
در مشهد یک دستگاه خودروی سواری و سرنشینان مربوطه 

که در حال صید پرندگان شکاری بودند، دستگیر شدند.
وی ادامه داد: از این سه عضو باند بین المللی قاچاق پرندگان 
شــکاری یک بهله دلیجه، یک قطعه بلدرچین و نیز شــمار 
زیادی دام، شپچه، تور زنده گیری و دیگر ادوات صید پرندگان 

کشف و توقیف شد.
صالحی افــزود: بنا بر اعتراف این قاچاقچیان بین المللی که 
تبعه کشــورهای عربی حوزه خلیج فارس بودند، پرندگان با 
ارزش صید شده به حاشــیه خلیج فارس منتقل می شود و 
به قیمت گزاف به فروش می رسد.مدیر کل حفاظت محیط 
زیست خراسان رضوی ادامه داد: با هماهنگی مراجع قضایی، 
منازل اســتیجاری این افراد نیز مورد بازرسی و شمار زیادی 
ادوات صید و نیز تعدادی پرنده طعمه کشــف شد و سه نفر 
همدست این پرونده دستگیر و به مراجع قضایی معرفی شدند.
حمید صالحی همچنین از دستگیری سرنشینان یک دستگاه 
موتورسیکلت درپی تعقیب و گریز در مسافتی پنج کیلومتری 
خبر داد و گفت : دراین پرونده نیز دومتخلف صید پرندگان 

شکاری دستگیر شدند.
وی دراین ارتباط گفت: دســتگیر شدگان از بومیان جنوب 
کشور بوده که هنگام صید پرندگان شکاری با دام، شپچه و 

سه قطعه کبوتر دستگیر شدند.
وی ادامه داد: متخلف اصلی ایــن پرونده با افراد بومی برای 
صید به منطقه مراجعه کرده بودند که شناســایی و تحویل 

قانون شدند.

قتل هولناك مالک به دست مستأجر
نیشــابور- خبرنگارقدس: فرمانده انتظامي شهرســتان 
نیشابور از وقوع قتل مالک56 ساله یک  کارواش و شناسایی 

و دستگیری قاتل 30 ساله وی در این شهرستان خبر داد .
فرمانده انتظامي شهرســتان نیشــابور اظهار داشــت: خبر 
مفقود شدن پیرمرد 56 ساله ای به مرکز 110 پلیس آگاهی 
شهرستان اعلام شد که به دلیل حساسیت موضوع اقدام های 

همه جانبه ای برای یافتن وی صورت گرفت .
ســرهنگ اکبر آقابیگي افزود: پس از گذشــت 24 ساعت با 
تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی خودروی پراید متعلق به وی 
در بولوار غزالی  شهرســتان در حالی کشف شد که خودرو 
ســوخته بود . وی خاطر نشــان  کرد: با مشــاهده مقداری 
خون در داخل صندوق عقب و حساســیت موضوع، یک تیم 
 از مأموران دایره تشــخیص هویت نیز مأموریت یافتند تا به 
جمع آوری سرنخ ها در این ارتباط اقدام کنند و در تحقیقات 
بعدی مشخص شد، فرد مفقود شــده با مستأجر خود یک 
جوان 30 ساله مشاجره لفظی داشته که بلافاصله با هماهنگی 

قضایی وی احضار شد.
آقابیگي یادآورشــد: متهــم در بازجویی های علمی و فنی 
و در مقابل ادله پلیســی بناچار لب  به اعتراف گشــود و  
گفت: مالک برای گرفتــن کرایه به کارواش مراجعه کرده 
کــه به علت اختلاف مالی بــا وی درگیر و با زدن چندین 
 ضربه میله آهنی به ســرش وی را بیهوش و سپس پیکر 
بی جان او را در داخل  صندوق عقب خودرویش گذاشتم 
و به بیرون از شهر منتقل کردم و آن را داخل چاه روستای 
خواجــه بچه انداختــم و پس از آن خودرو را در پشــت 

کارواش آتش زدم تا آثار وی از بین رود.
فرمانده انتظامي شهرستان نیشابور تصریح کرد: با اعترافات 
تکان دهنده متهم در صحنه قتل به دستور مقام قضایی، جسد 
توسط مأموران آتش نشــانی از چاه  به بیرون منتقل شد و 

متهم 30 ساله با قرار صادره روانه زندان شد.

 کشف 1/2 میلیارد ريال 
پودر شیرخشک قاچاق

قدس: پلیــس داورزن محموله یک میلیارد و 200 میلیون 
ریالی پودر شیرخشــک قاچاق را پیش از رسیدن به مقصد 

توقیف کرد.
انتظامی  سرهنگ ســیدجمال معتمدالشــریعتی فرمانده 
شهرستان داورزن با اعلام این خبر گفت: سه شنبه گذشته 
تیم گشــت کلانتری مرکز این فرماندهــی هنگام کنترل 
خودروهای عبوری در محور داورزن- شاهرود به یک دستگاه 
کامیون مظنون و خودرو را برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
وی افــزود: مأموران پلیس پس از متوقــف کردن خودرو و 
بررسی مدارک بار، 160 کیسه 25 کیلویی پودر شیرخشک 

قاچاق و فاقد هرگونه مجوز گمرکی را کشف کردند. 
سرهنگ معتمدالشــریعتی با اشــاره به اینکه ارزش ریالی 
محموله کشف شده یک میلیارد و 200 میلیون ریال برآورد 
شده است، خاطرنشان کرد: خودروی کامیون توقیف و راننده 
53 ساله آن پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 

روانه دادسرا شد.

خبر

مدیرکل پزشکی قانونی خراسان رضوي:
امکانات داريم، نیرو نداريم

قدس مدیر کل مدیریت بحران استانداری خراسان رضوی 
در بازدید از پزشکی قانونی استان گفت: در زمان بحران، منبع 

اطلاعاتی استان در خصوص اجساد، پزشکی قانونی است.
 شــایان فر در نشســت با مسؤولان پزشــکی قانونی استان، 
اطلاع رســانی سریع، صحیح و شــفاف در بحران را از اصول 
اساسی اولیه دانست و گفت: در زمان بحران حتی در خصوص 

کشف جنازه تا اعلام پزشکی قانونی نباید اطلاع رسانی شود و 
هرگونه گفته ای با مبنای پزشکی قانونی توسط مدیرکل بحران 

مطرح می شود.
مدیر کل پزشکی قانونی اســتان نیز در همین راستا حضور 
خبرنگارانی که خدمات ســتاد بحران را اطلاع رسانی کرده و 
از رواج شایعات پیشگیری کنند، از ضروریات دانست و گفت: 
ابهام در افکار عمومی در زمان بحران ســبب افزایش بحران 

خواهد شد.
مدیر کل پزشکی قانونی استان آگاه سازی افکار عمومی پیش 

از وقوع بحران را از ابتدایی ترین اقدام های ضروری دانســت و 
گفت: باید در خصوص ضرورت معاینه اجساد درپزشکی قانونی 

اطلاع رسانی شود.
دکتر حجازی افزود: از لحاظ دانش و تجهیزات به روز هستیم 
و با دانش روز دنیا رقابت می کنیم، اما از لحاظ فضا و نیرو در 
تنگنا می باشیم. در پزشکی قانونی افراد مسؤولیت پذیرند و با 
وجدان کاری کمبود نیرو را پوشش می دهند، اما کمبود فضا 
به گونه ای است که حتی سردخانه سالن تشریح ما نسبت به 

کشورهای پیشرفته یک به 20 است.

چشم سوم

 ترافیک اطراف حرم مطهر
 گرهی که گاه با دندان هم باز نمی شود

رضاطلبی: مشــکلات ترافیکی در همه جای دنیا نارضایتی 
مردم را فراهم مــی آورد، زیرا موجب تأخیــر در انجام امور 
شهری، کاهش بازدهی در فعالیت های روزانه و از دست رفتن 
زمان برای عموم جامعه می گردد. در شهر مقدس مشهد یکی 
از مکان هایی که همواره ترافیک سنگینی را در بیشتر اوقات 
تجربه می کند، خیابان های منتهی به بارگاه منور رضوی است 
که به دلیل حضور زائران و طراحی های نامناسب برنامه ریزی 
شهری، حتی طرح هایی مانند زوج و فرد کردن تردد خودروها 
نیز پاسخگوی رفع این مشکل نبوده است، بنابراین لزوم توجه 
به این موضوع باید مورد توجه مسؤولان قرار بگیرد، زیرا این 
ترافیک به دلیل ایجاد مواردی مانند خســتگی و استرس در 
زائران، حتی ممکن اســت بر کیفیت زیارت زائران نیز تأثیر 
بگذارد و از شوق و اشتیاق آن ها برای حضور مستمر به حرم 

مطهر بکاهد.
در ایــن زمینه ابتدا باید به برنامه ریزی شــهری اطراف حرم 
مطهر توجه ویژه ای صورت بگیرد، زیرا از ســال های گذشته 
ســاختمان ها و برج های زیــادی در اطراف حرم مطهر ایجاد 
شــده اند که حتی دیدن بارگاه منور رضوی را از مسافت های 
خیلی نزدیک غیر ممکن ساخته است. همچنین سازمان های 
دولتی و خصوصی که در اطراف حرم مطهر مســتقر هستند 
بایــد به منظور همــکاری در کاهش این معضل، از شــیوه 
سرویس های همگانی و جمعی برای جا به جایی کارکنان خود 
استفاده نمایند، حتی در صورت امکان و موافقت باید برخی از 
این ســازمان ها و اداره های اطراف حرم مطهر را به مکان های 
دیگر سطح شــهر انتقال داد.از طرفی شهرداری باید با ایجاد 
مسیرهای بیشتر برای اتوبوس های اطراف حرم، حتی زمینه 
تردد رایگان با این اتوبوس ها را پیش بینی نماید. همچنین باید 
بر شمار پارکینگ های خیابان های منتهی به حرم مطهر افزوده 
شود، گرچه شمار زیادی از زائران در مکان های اقامتی اطراف 
حــرم مطهر اقامت می کنند، ولی بــرای بازدید از مکان های 
زیارتی و تفریحی سطح شهر باید سرویس هایی برای تردد و 
بازدید از این مکان ها با قیمت ارزان در نظر گرفته شود.اگرچه 
این راه حل ها می تواند در کاهش ترافیک اطراف حرم مطهر 
تا حدود زیادی تأثیرگذار باشد، اما بدون تردید اساسی ترین 
تدبیر برای کاهش این معضل، ترویج و ارتقای فرهنگ عمومی 
در این زمینه است، زیرا برنامه ریزان شهری، مسؤولان اجرایی 
و شهروندان همگی بر ضرورت حل این معضل اتفاق نظر دارند، 
ولی عاملی که مسأله را پیچیده تر می کند، به توافق نرسیدن 

درباره نوع راه حل و احترام به اجرای آن است.

  پنجشنبه  6 آبان 1395  25 محرم 1438 27 اکتبر 2016  سال بیست و نهم  شماره 8249  ویژه نامه 2643 

مهدی شهرآبادی برای حل مشکل ترافیک هسته 
مرکزی شهر مشهد باید یک عزم ملی وجود داشته باشد 

تا این منطقه از حالت چهارراه خارج شود.
فرمانده پلیس راهور خراســان رضــوی درباره معضل 
ترافیک هسته مرکزی شهر مشهد بخصوص خیابان ها 
و معابر اطراف حرم مطهر رضوی و راهکارهای رفع این 
مشکلات اظهار داشت: همه دستگاه ها باید همراهی کنند؛ 
زیرا پلیس راهور در حد توان خود و با اجرای طرح های 
گوناگون توانسته تا حدودی گره ترافیکی هسته مرکزی 
شــهر را باز کند که طرح های کوتاه مدت و زوج و فرد از 
جمله این برنامه هاست.سرهنگ حمیدرضا گرایلی تصریح 
کرد: با توجه به ورود حجم گســترده زائران و مجاوران 
به هسته مرکزی شــهر و تعدد مراکز اقامتی و تجاری 
و بحــث ازدحام و افزایش تردد خودروها در این منطقه، 
حل معضل ترافیک دشوارتر شده است.وی با بیان اینکه 
حدود 80 درصد از اماکن اقامتی مشهد در محدوده طرح 
زوج و فرد واقع شــده اســت و 70 درصد از مسافرت ها 
به مشــهد نیز با وسایل نقلیه شخصی صورت می گیرد، 
خاطرنشان کرد: بهترین راهکاری که برای حل مشکلات 
ترافیکی هسته مرکزی شهر می توان نام برد، جابه جایی 

مراکز اقامتی و یا تجاری به خارج از محدوده است.

 کمبود شدید پارکینگ
وی بــا بیــان اینکــه تأمیــن پارکینگ یا ســاخت 
پارکینگ هــای عمومی یــا طبقاتــی از جمله موارد 

دیگری است که باید درخصوص آن اقدام شود، گفت: 
ما اکنون در معابر و خیابان هــای اطراف حرم مطهر 
رضوی با کمبود شــدید فضای پارکینگ مواجهیم و 
اگر همین طرح های ترافیکی نیز اجرا نشود و یا اجازه 
تردد به همه خودروها داده شود، گره ترافیک بسته تر 
خواهد شد و به عبارتی ترددها در هسته مرکزی شهر 
قفل می شود.وی اظهار داشت: بر همین اساس لازم است 
تمام دستگاه ها و سازمان ها برای حل این مشکل همراهی 

کنند و پیشنهادها و طرح های خود را ارایه دهند.

  قدردانی از آستان قدس رضوی
وی با قدردانی از اقدام آستان قدس رضوی برای ساخت 
اقامتگاه هــای ارزان قیمت در خارج از محدوده هســته 
مرکزی شهر اظهار داشت: این کار از چندین زاویه دارای 
اهمیت است، به گونه ای که پس از ساخت این اقامتگاه ها 

می توان مسافران و زائران را با وسایل نقلیه حمل و نقل 
عمومــی مانند اتوبوس به مرکز شــهر منتقل کرد تا از 
آوردن خودرو و افزایش ترددها در این منطقه جلوگیری 
شود.گرایلی گفت: اکنون تمام مسافرت های درون شهری 
به نوعی به مرکز شهر ختم می شود و تردد خودروها برای 
طی مســیر در نقاط گوناگون شهر از این ناحیه صورت 
می گیرد که این مسأله هســته مرکزی شهر را به یک 

چهارراه تبدیل کرده است.
وی بــا بیان اینکه باید برای تعریض خیابان ها و معابر و 
ســاخت پارکینگ ها فکری اساسی شود که برنامه های 
شهرداری نیز می تواند در این زمینه راهگشا باشد، اظهار 
داشــت: به عنوان مثال اگر مناطــق تجاری به منطقه 
قاســم آباد برده شــود و یا مناطق گردشگری طرقبه و 
شاندیز تعریف شود و یا بخشی از مراکز اقامتی به خارج 
از محدوده انتقال یابند، می توان به خلوت شدن هسته 

مرکزی شهر امیدوار بود.
وی با بیان اینکه طی ســال های گذشــته برخی مراکز 
اقامتــی و تجــاری بدون پارکینگ ســاخته شــدند، 
خاطرنشان کرد: به عنوان مثال یک هتلی که 100 اتاق 
دارد باید مجوز 100 جای پارک نیز داشته باشد، اما این 

مقررات در برخی از این مراکز اجرا نشده است.
فرمانده پلیس راهور اســتان افــزود: بنابراین برای رفع 
معضل ترافیک هسته مرکزی شهر بخصوص اطراف حرم 
مطهر باید یک عزم ملی وجود داشته باشد و از سویی یک 
کار کارشناسی دقیق انجام شود تا در آینده هیچ مشکلی 

در این زمینه نداشته باشیم.

طرح این موضوع 
از سوی تولیت 

آستان قدس رضوی 
بی تردید می تواند 
راهگشای مشکلی 

باشد که زائران 
و مجاوران با آن 

درگیرند

بــرش

رئیس پلیس راهور استان در گفت و گو با قدس:
رفع معضل ترافیک اطراف حرم مطهر رضوی عزم ملی می خواهد

 تصادف منجر به چپ شدن پرايد 
در خیام شمالی مشهد
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نصب 23 دستگاه بازی کودکان در بوستان های مشهد    قدس: معاون خدمات و محیط زیست شهری شهرداری مشهد از نصب 23 دستگاه بازی کودکان در قالب مجتمع های 
پلی اتیلن در بوستان های سطح شهر طی سال جاری خبر داد. خلیل الله کاظمی گفت: اعتبار این مجتمع ها یک میلیارد و 350 میلیون تومان است که در بوستان های نواحی 5، 1، 

10، 9 و 12 نصب می شود.

زنگ پدافند غیرعامل در مدارس مشهد به صدا درآمد 

رخ در رخ

خبر

حسین پورحسین  تمریــن پدافند 
غیرعامل در دبیرســتان یــادگاران امام 

خمینی)ره( ناحیه 4 مشهد اجرا شد.
مدیر آموزش و پرورش ناحیه 4 مشهد در 
این مراسم که با حضور معاون مدیرکل 
آمــوزش و پرورش خراســان رضوی و 
فرماندهی ســپاه کانون آیه برگزار شد، 
عنوان کــرد: آموزش و پرورش به عنوان 
یک نهــاد آینده ســاز و فرهنگ ســاز 
بیشــترین نقش را در رابطــه با پدافند 

غیرعامل برعهده دارد.
صفیه رکنی با تشکر از ارگان هایی که در 
اجرای این تمرین شرکت داشتند، آن را 
علاوه بر آمادگی پدافند غیرعامل، تبلور 
مشــارکت ارگان های مختلف با آموزش 
و پرورش در راســتای اهداف مشترک 
دانســت و افزود: آماده ایم اما امید داریم 
چه بلایای طبیعی و چه جنگ از مردم 

کشورمان دور باشد و این آمادگی را فقط 
در تمرین ها به معرض نمایش بگذاریم.

 ســرهنگ ترشــیزی فرمانــده ســپاه 
دانش آموزی کانون آیه نیز با گرامیداشت 
یــاد و خاطره شــهدا، بویژه شــهدای 
دانش آمــوز، هــدف از پدافند غیرعامل 
را ایســتادگی در برابر توطئه دشمنانی 
دانســت که می خواهند فرهنگ ایثار و 
شهادت را از میهن اسلامی حذف کنند.

مصطفی اسدی، مشاور مدیرکل و معاون 
سوادآموزی اســتان نیز با اشاره به ایام 
گفت:  الحســین)ع(  اباعبدالله  عزاداری 
بهترین پدافنــدی که از نظر فرهنگی و 
نظامی در جامعه تأثیرگذار بوده و هست 
قیام عاشورا و عزاداری برای سرور و سالار 

شهیدان است.
در ادامه این مراسم بیانیه پدافند غیرعامل 
توســط یکی از دانش آموزان قرائت و از 

مدیرانی که در سنوات گذشته این مانور 
را در مدارس خود به اجرا گذاشته بودند 

قدردانی شد.
بــا نواختن زنــگ پدافنــد غیرعامل، 

عملیات امداد و نجات توسط یگان های 
امداد و نجات هلال احمر، آتش نشانی، 
بســیج و یگان های ویژه )نوپو( به اجرا 

درآمد.
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در شــهر

گزارش قدس از پروژه ای که مشکلات آن تمامی ندارد

الیت؛ شرکتی بدون اساسنامه که از شهرداری بودجه و از مردم پول می گیرد
علی محمدزاده اگــر دقیق تر به موضوع 
مدیریت پارک حاشیه ای یا همان »الیت« در 
مشــهد نگاه کنیم، خواهیم دید در حالی که 
به نظر می رســد تخلفاتی عجیب رخ داده و 
اساساً قانون نادیده گرفته شده، ولی همچنان 
به فعالیت خود ادامه می دهد و دعواها بر سر 
اصل آن نیســت و گویی دوســتان فراموش 
کرده اند که باید ابتدا قانونی بودن فعالیت آن 
اثبات شود و بعد نوبت به سایر دعواها برسد.

بــرای بیان ســاده تر موضوع ابتــدا به چند 
اصل کلی قانونی اشــاره می کنیم و ســپس 
نتیجه گیری را بــه عهده خودتان می گذاریم 

شاید شما هم به همین نتیجه برسید.
نکتــه اول اینکــه قانون تجــارت می گوید: 
مؤسســات دولتی به محض تشــکیل دارای 
شــخصیت حقوقی می شوند و نیازی به ثبت 
آن نیست، براســاس اصول حاکم بر قوانین 
که یکی از آن ها مفهوم مخالف است، نتیجه 
می گیریم مؤسسات غیردولتی تا زمانی که به 
ثبت نرسند، دارای شخصیت حقوقی نیستند.
نکته دوم اینکه براســاس دستور صریح ماده 
84 قانون شــهرداری ها و بنــد 15 ماده 76 
قانون شوراهای اسلامی اساسنامه مؤسسات 
وابسته به شــهرداری باید به تصویب انجمن 

شهر )شورا( و موافقت وزارت کشور برسد.
نکته ســوم اینکه در قانون تجارت و در مواد 
متعدد درخصوص نحوه تشــکیل و فعالیت 
شــرکت ها مواردی را ذکر کــرده که بر این 
نکته تأکیــد دارد که انجام هر گونه فعالیتی 
از سوی شــرکت ها یا مؤسســاتی که برای 
تشــکیل آن ها باید مراحل پیش بینی شده 
در قانون طی شود، ممنوع است بنابراین اگر 
نگاهی به مدارک و شرایط لازم تأسیس یک 
شرکت بیندازید می بینید بی تردید اصلی ترین 
نیاز یک شــرکت، داشتن اساســنامه است، 
زیرا اساسنامه ســند قانونی اقدامات شرکت 

محسوب می شود.
اما آنچه مهم است اینکه قانونگذار مشخص 
کرده شرکتی اساسنامه خود را مثلًا براساس 
یک شرکت سهامی خاص تنظیم و به مرجع 
ثبت شــرکت ها ارایــه داده، از انجام برخی 
اقدام ها که مربوط به شــرکت های ســهامی 
عام است منع شــده است و اگر مرتکب آن 
بشــود برخورد قانونی با آن صورت می گیرد. 
شــاید نمونه عینی این مسأله شرکت پدیده 
باشد که چون به لحاظ قانون مجاز به فروش 
ســهام به شکل سابق نبود و اگر قرار بوده به 
آن شــیوه ادامه دهد باید اساسنامه خود را 
تغییر می داد.با توجه به موارد ذکر شده حالا 
به موضوع »الیت« می پردازیم، شرکت »الیت« 
ابتدا به صورت یک شرکت خصوصی که البته 
شهرداری مشــهد هم سهامدار آن بود شکل 
گرفت و پس از بروز مشــکلات فــراوان در 
سال های بعد نهایتاً شــورای شهر مشهد در 
دوره سوم تصویب کرد که قرارداد شهرداری 
با این شــرکت لغو شده و سهام شهرداری به 

دیگر سهامدار این شرکت واگذار شود.

 پرداخت 8 میلیاردی
اما در اتفاقی متفاوت ناگهان صحبت هایی شد 
مبنی بر اینکه شهرداری قرار است سهام الیت 
را خریــداری کند و این شــرکت به مالکیت 
شــهرداری درمی آید در ابتدا ارقام 18 و 19 
میلیاردی ارزش ســهام الیــت و هزینه های 
انجام شــده از سوی شــرکت مطرح می شد 
و باز در کمال ناباوری اعلام شــد شهرداری 
تنها با پرداخت 8 میلیارد تومان سهام شریک 

دیگر الیت را خریــداری کرده و مالک 100 
درصد این شرکت شد. حال اینکه چگونه یک 
شرکت که بی تردید و براساس عقل و منطق 
همانند هر شرکتی برای کسب سود تشکیل 
شده و فعالیت می کند، یکباره از 10 میلیارد 
تومان چشمپوشــی می کند در کنار تعجب، 

جای تقدیر دارد!
اما مشکل مورد نظر ما از همین زمان شروع 
شد، زیرا به استناد آنچه در ابتدا ذکر شد برابر 
قانون شرکت های وابسته به شهرداری ها برای 
شکل گیری باید ضوابط قانونی را رعایت کنند، 
یعنی پس از تصویب شــورا موضوع به تأیید 

وزارت کشور هم برسد.
از ســوی دیگر وقتی شــرکت تشکیل شده 
اساسنامه یک شرکت غیردولتی یا وابسته به 
دولت را داشته و پس از انتقال صورت گرفته 
هیچ ارزش قانونی ندارد چون شــرکت های 
دولتی یا وابسته به نهادهای عمومی همچون 
شهرداری ها باید ضوابط خاصی داشته باشد 
که بی تردید در اساسنامه یک شرکت عادی 

هیچ الزامی به آن نیست.
مسأله دیگر اینکه برابر قانون تجارت فعالیت 
هر شــرکتی قبل از ثبت آن براساس اصول 
حاکم ممنوع است و از آنجا که شرکت الیت 
یک مؤسسه دولتی نیســت که نیاز به ثبت 
نداشته باشــد، پس تا زمانی که طبق قانون 
شــهرداری ها ضوابــط لازم را انجــام ندهد، 
نمی توانــد به عنوان یک شــرکت برای خود 

شخصیت حقوقی قایل شــود، بنابراین باید 
گفت متولیان امر در شورا و شهرداری مشهد 
با علم کامل به دستورهای قانونی، بدون انجام 
تشریفات الزامی قانونی مجوز فعالیت شرکتی 
وابســته به شــهرداری را داده اند که اساساً 
اساســنامه ای ندارد، تا به اســتناد آن تأیید 

وزارت کشور را بگیرند.
اما این موضوع زمانی عجیب تر می شــود که 
همین شــرکتی که هنوز در شکل خرید آن 
از سوی شهرداری ایرادات اساسی وارد است 
و هیچ مجوزی از وزارت کشــور وجود ندارد 
که الیت را به عنوان یک شــرکت وابسته به 

شهرداری به رسمیت بشناسد دارای مصوبه 
بودجه ای از شورای شهر مشهد است، یعنی 
دوستان شورا برای شــرکتی که هنوز رسماً 
و قانوناً به عنوان شــرکت شــهرداری نیست 

بودجه معین می کنند.

 با مصوبه فروش، خرید انجام شده است
همان گونه که گفته شــد، یکی از ایرادهای 
جدی در این پرونــده موضوع خرید الیت از 
سوی شهرداری است که سیدجلال فیاضی، 
عضو شورای شهر مشهد در این باره به قدس 
می گوید: براساس یک اصل کلی وقتی قانونی 
تصویب و لازم الاجرا می شــود به قوت خود 
باقی است تا زمانی که قانون دیگری تصویب 

شود و قانون سابق را ملغی کند.
وی می افزایــد: در پرونده الیت هم وقتی در 

اردیبهشــت ماه سال 92 مصوبه ای داریم که 
بصراحت گفته باید قرارداد شرکت الیت فسخ 
شود و سهام شهرداری به الیت فروخته شود 

دیگر نمی توانیم خلاف آن عمل کنیم.
و طبق روال تمام قوانین اگر قرار است برخلاف 
یک مصوبه عمل شود، باید ابتدا مصوبه سابق 
لغو و ســپس مصوبه جدید برای اقدام مورد 
نظر اخذ شــود، ولی در مورد شــرکت الیت 
متأسفانه در شورای شــهر چهارم مصوبه ای 
مبنی بر لغو مصوبه ســابق درخصوص فسخ 
قرارداد با شرکت الیت وجود ندارد.وی ادامه 
می دهد: مستند دوستان موافق انتقال قانونی 
سهام الیت به شــهرداری حضور یک نفر از 
اعضای شورای شهر در جلسه تصمیم گیری 
برای خرید ســهام بوده که آن هم ایراد دارد، 
زیرا ما در آیین نامه شــوراها چیزی به عنوان 
نماینده رئیس شورای شــهر نداریم و آقای 
نخعی زیر صورتجلســه را بــه عنوان رئیس 
شــورا امضا کرده اند. فیاضی می گوید: حتی 
اگر بپذیریم وی نماینده شورا بوده، براساس 
قواعد حاکم باید صورتجلسه مورد توافق به 
عنوان لایحه به شــورا می آمد و به اســتناد 
آن یک مصوبه می گرفتند، ولی دوستان در 
شهرداری مشهد به استناد یک صورتجلسه 
اقدام به خرید ســهام شرکت الیت کرده اند 

که اشکال قانونی دارد.
وی می افزاید: البته فرمانــداری وقت هم به 
فســخ قرارداد ایراد گرفته و رئیس شــورای 
وقت هم در پاســخ به ایراد گفته است فسخ 
در چارچوب قرارداد انجام خواهد شد که در 
این خصوص هم باید بررسی بیشتری صورت 
بگیرد. یا اینکه چگونه ممکن اســت بودجه 
شــرکتی را تصویب کنیم که اساسنامه اش 
را تصویــب نکرده ایــم. وی درخصوص عدم 
تغییر اساســنامه الیت پــس از انتقال هم 
می گوید: دســتور قانونــی در این خصوص 
هم صریح و روشن است و شهرداری ها الزام 
دارند اگر شــرکتی را تأسیس یا خریداری 
کنند باید ابتدا موافقت شورای شهر گرفته 
شــده و بعد اساســنامه آن به تأیید وزارت 
کشــور برسد، ولی در این مورد دوستان در 
کمیســیون برنامه و بودجه معتقدند نیازی 
به این اقدامات نیســت، چــون در صورت 
تغییر اساســنامه واگذاری شرکت به بخش 

خصوصی با مشکل روبه رو خواهد شد.

آب و هوا
 افزایش 8 تا 10 درجه ای دمای روزانه 

در خراسان رضوی
قدس: به گفته رئیس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی 
خراسان رضوی، با آغاز روند افزایش دمای هوا از امروز در این 
استان طی هفته آینده میانگین دمای روزانه حداکثر به 25 

درجه سلسیوس می رسد.
یحیی قاینی پور گفت: میانگین دمای روزانه امروز در خراسان 
رضوی بین هشت تا 10 درجه نسبت به روز گذشته افزایش 
می یابد. وی ادامه داد: در این مدت میزان افزایش دمای شبانه 
در مناطق مختلف خراسان رضوی بین دو تا سه درجه خواهد 
بود. بر اســاس آخرین نقشــه ها و مدل های هواشناسی طی 
ســاعات آینده غبار یا مه صبحگاهی، گاهی وزش باد نسبتاً 
شدید، در نوار شمالی استان گاهی افزایش ابرناکی و فردا در 

سطح استان افزایش قابل ملاحظه دما پیش بینی می شود.
همچنین برای امروز اغلب نواحی خراســان رضوی آسمانی 
صاف تا کمی ابری با غبار صبحگاهی در بعضی ساعات وزش 

باد نسبتاً شدید پیش بینی شده است.
گفتنی است، کمینه و بیشینه دمای مشهد نیز امروز به ترتیب 

به 4 و 23 درجه خواهد رسید.

خبر
 در راستای تحقق سیاست های 
»مشهد 2017« انجام می شود

 زیباسازی دکه های مطبوعاتی 
در سطح شهر

قدس: با هدف اجرای طرح حذف زواید و نازیبایی های بصری 
دکه های مطبوعاتی، زوایــد 80 درصد دکه  های مطبوعاتی 

سطح شهر مشهد جمع آوری شده است.
مدیرعامل سازمان میادین میوه وتره بار و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری مشهد در این باره اظهار داشت: با توجه به 
اینکه در ماه های گذشــته و پس از بازرســی ها و گشت های 
نظارتی این سازمان از دکه های مطبوعاتی سطح شهر مشاهده 
شــد که شماری از دکه های مطبوعاتی اقدام به اضافه کردن 
ادوات و زوایدی به سازه اصلی کرده اند که موجب سد معبر و 

نازیبایی های بصری شده بود.
احمد محبی بیان کرد: ابتدای مرداد ماه به منظور حذف زواید 
دکه های مطبوعاتی، اخطارهای لازم برای عاملان دکه ها صادر 
شد که به سبب بی توجهی آنان به این موضوع، سازمان میادین 
میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری پس از صورتجلسه 
اتحادیه مطبوعات و ســازمان میادین، اقدام به جمع آوری 
زوایدی از جمله سازه های مازاد، تابلوهای روان و سایبان های 
تبلیغاتی کرد. محبی با اشاره به اینکه این طرح از 17 مرداد 
ماه سال جاری آغاز شده است، افزود: 183 دکه مطبوعات در 
 سطح شــهر فعالیت دارند که تاکنون زواید 80 درصد آن ها 
جمع آوری شــده اســت و این طرح تا حذف زواید از تمام 
دکه های مطبوعاتی ادامــه دارد.وی بیان کرد: همچنین در 
راستای تحقق سیاســت های »مشهد 2017« سازه دکه های 
مطبوعاتی جدید متناسب با مبلمان شهری و با اولویت هسته 
مرکزی شهر جایگزین دکه های کنونی می شوند که صرفا بر 

فروش مطبوعات تأکید دارند.

 برگزاری همایش بهداشت روان
 در نیشابور

نیشابور- خبرنگارقدس: همایش بهداشت روان با حضور 
مشــاوران مدارس نیشــابور در محل سالن تربیت آموزش و 
پرورش برگزار شــد.مدیر آموزش و پرورش نیشابور در این 
همایش اظهار داشــت: در چند روز گذشــته مناسبت هاي 
گوناگونی از جمله هفته تربیت بدني، پدافند غیرعامل و هفته 
بهداشت روان را در پیش رو داشته ایم که این مناسبت ها به 

طور اتفاقي ارتباط مستقیم با یکدیگر دارند.
ســیدجواد قوامي نژاد افزود:  استقرار و نهادینه کردن درس 
تربیت بدني، گســترش فرهنگ پیشــگیري از آسیب هاي 
اجتماعي، توســعه نظام مراقبت از ســلامت جســماني در 
راستاي اقتصاد مقاومتي، کیفیت بخشي درس تربیت بدني و 
فعالیت هاي اجتماعي، توسعه آموزش پیشگیري از آسیب هاي 
اجتماعي، مراقبت از دانش آموزان در معرض خطر و مواردي 
دیگر از این قبیل از مباحثي است که باید در حوزه بهداشت 
روان مورد توجه قرار گیرد. وي ادامه داد: ما نباید منتظر بمانیم 
که یک آسیب ایجاد شود، سپس براي آن برنامه بریزیم، بلکه 
باید براي تمام دانش آموزان برنامه داشــته باشیم و تنها به 

دانش آموزان در معرض آسیب توجه نکنیم.

 چــرا اینقدر مبالغ قبض های برق نجومی شــده، شــاید 
می خواهند فیش های حقوقی نجومی خودشــان را از دست 

ندهند، به خدا توان پرداخت نداریم.
0935...4235

 آیــا نظارتی بر کمپ های ترک اعتیاد وجود دارد، پول های 
زیادی برای پذیرش از خانواده ها می گیرند اما با سیب زمینی 

پخته و تخم مرغ از آن ها پذیرایی می کنند.
0910...7235

 چرا اینقدر بانک ها برای وام ازدواج ســختگیری می کنند 
چطور می شود بسیاری از بانک ها برای وام های با سود بالا یا 
جعاله ضامن با نامه کســر از حقوق نمی خواهند اما برای وام 

ازدواج چون سود ندارد باید دو ضامن کارمند داشته باشیم!
0915...3304

 چرا اینقدر آمار طلاق در خراسان رضوی بالاست، چرا اینقدر 
دادگاه ها شلوغ است یک سری به دادگاه بولوار شفا بزنید. جایی 
برای نشستن نیست، مســؤولان فکری برای بیکاری جوانان 

بکنند چون تمام این طلاق ها از بیکاری سرچشمه می گیرد.
0915...2120

 نوشتید استیضاح شــهردار در پرونده »الیت« رأی  نیاورد 
چون بســیاری از اعضای شورای شهر و شــهرداری در این 

موضوع ذینفع هستند!
0936...4235

 ســودهای میلیونی در پروژه الیت به جیب چه کسی و یا 
کســانی می رود آیا از این مبالغ برای ساختن پارکینگ و یا 

پارک و فضای سبز هم هزینه می شود؟
0938...4050

 من یک تولیدکننده کفش در مشهد هستم یعنی بهتر است 
بگویم بودم چون تمام کارگرهایی که برای من کار می کردند را 
بالاجبار تعطیل کردم خودم هم در آستانه ورشکستگی هستم 

چرا فکری برای واردات بی رویه کفش های چینی نمی کنید؟
0935...3040

 چرا هزینه های اینترنت ایرانسل اینقدر بالاست و کسی هم 
رسیدگی نمی کند چند تا صفحه که باز می کنی دیگر شارژ 
اینترنت شما تمام می شود آخر چرا کسی به این اجحاف هایی 

که شرکت ایرانسل می کند رسیدگی نمی کند؟
09150004689

مأموران سد معبر شهرداری در برخی موارد رفتارهای بدی با 
فروشندگان و مردم دارند، لطفاً شهرداری محترم در انتخاب 

افراد دقت بیشتری داشته باشد.
0937...4155

 شر این شرکت های ظالم پیمانکاری کی می خواهد از سر 
کارگران برداشته شود، چرا همه کارها در تمام ادارات و ارگانها 
شده پیمانکاری، لااقل اگر به پیمانکار می سپارید نظارت هم 

داشته باشید که این قدر در حق کارگران اجحاف نشود.
0915...9230

 از نیروی انتظامی بابت برخورد با ورزشــکارنماهایی که در 
منطقه ششصد دستگاه در روزهای تعطیل باعث سلب آسایش 

اهالی نوربخش 13 می شدند، تقدیر و تشکر می کنیم.
جمعی از اهالی

هیأت سرمایه گذارترک:
مشتاق ورود به صنعت گردشگری مشهد 

هستیم
قدس: هیأت ســرمایه گذاری ترکیه ضمن دیدار با مدیران 
اقتصادی شهرداری نسبت به حضور در بازار مشهد ابراز تمایل 

کردند.
»دوربــو اوزبلات« ســرمایه گذار ترکیه ای طی نشســتی با 
مســؤولان حوزه ســرمایه گذاری خارجی شهرداری مشهد 
با بیان اینکه برای ســومین بار به مشــهد سفر کرده اند، این 
شهر را مستعد سرمایه گذاری عنوان و اظهار کرد: از آنجا که 
در گذشته شهردار آنکارا بودم، بخوبی از جزئیات برنامه های 
اجرایی آگاهم.وی با اشــاره به اقدام های شهرداری در توسعه 
مشهدالرضا ادامه داد: شــهرداری مشهد در زمینه مدیریت 
شــهری موفق عمل کرده و از امکاناتی کــه در اختیار دارد، 
برای پیشرفت این شهر بهره کافی برده است. وی افزود: شهر 
مشهد با حجم بالای گردشگر و زائر نیازمند امکانات و شرایط  
رفاهی دیگر است؛ با توجه به این رویکرد زمینه های مشارکت 
بســیاری وجود دارد که امید داریم زمینه های مشارکت بین 
 شهر مشــهد و آنکارا به وجود آید. این ســرمایه گذار ترک 
خاطر نشان کرد: مدیران شهری مشهد در زمینه های حمل و 
نقل، گردشگری، ساخت هتل و مهمان سرا و فناوری های نوین 
تجربه اجرایی قابل قبولی به دســت آورده اند که این دو نکته 
برای شهر مشهد از اهمیت ویژه ای برخوردار است.وی تصریح 
کرد: ارایه بهترین خدمات به زائران علی بن موســی الرضا با 
قیمت مناسب نیاز امروز شــهر مشهد است که امیدواریم با 
انجام مذاکرات لازم، زمینه همکاری بین مشهد و ترکیه ایجاد 
شــود. رئیس اداره سرمایه گذاری خارجی معاونت اقتصادی 
شهرداری مشهد نیز  در این جلسه بیان کرد: ترکیه در امور 
اقتصادی  و توسعه عمرانی و شهری پیشرفت قابل ملاحظه ای 
داشته و شهرداری مشهد می تواند در زمینه های ساخت و ساز، 
گردشگری و مدیریت حمل و نقل شرایط مشارکت و همکاری 

بین دو کشور را فراهم کند.
مصطفی شریف افزود: شهر مشهد سالانه شاهد میلیون ها زائر 
اســت که با این حجم از ورود مســافر، نیازمند ایجاد سامانه 
حمل و نقل متناســب و به روزی هســتیم. کشور ترکیه به 
فناوری پیشرفته ای در این زمینه دست پیدا کرده و به منظور 

احداث پایانه جدید زمینه های همکاری را ایجاد می کنیم.
 شریف با اشــاره به اینکه حجم جابه جایی مسافر  در شهر 
مشــهد در چند سال آینده نیز افزایش می یابد، تصریح کرد: 
دستیابی به فرایندهایی که شهرداری مشهد را در حوزه حمل 
و نقل کمک می رسانند، از جمله رویکردهای اصلی معاونت 
اقتصادی است. رئیس اداره سرمایه گذاری خارجی شهرداری 
مشــهد با بیان اینکه این پروژه در منطقــه وکیل آباد و در 
مسیر گردشگری شهر مشــهد احداث می شود، خاطر نشان 
کرد: هزینه زمین، پروانه و ســاخت پروژه »مهر و ماه« حدود 
هزارمیلیارد تومان پیش بینی شده است که در نظر داریم با 

مشارکت سرمایه گذار انجام شود.

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
رسانه در ارسال سوژه از سوی شما خوانندگان 
گرامی، با راه اندازی این ستون به ثمر نشست، 

بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 

می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 
در تماس باشید.

پیگیری

طرقبه- خبرنگار قدس: شــماری از اهالی شــهرک بوستان 
طرقبه در تماس با خبرنگار قدس ضمن اشاره به جولان سگ های 
ولگرد در این شهرک، خواستار اقدام مسؤولان شهرداری در این 
باره شدند. جولان سگ ها در این شهرک علاوه بر رعب در میان 
اهالی و ایجاد منظره ناخوشــایند، سبب وحشت دانش آموزان 
هنگام رفتن به مدرسه شده است. خبرنگار ما طی تماس با رئیس 

شورای اسلامی شهرستان پیگیر این مشکل شد. حسین ثابت 
گلســتانی گفت: با توجه به ممنوعیت امحای سگ ها و رعایت 
حقوق حیوانات، تاکنون سگ ها به روش زنده گیری جمع آوری 
می شدند، اما با توجه به باز بودن اطراف منطقه گلستان متأسفانه 
ســگ ها براحتی وارد منطقه می شــوند. وی در پایان، به مردم 

شهرک بوستان قول داد این معضل را پیگیری کند.

جولان سگ های ولگرد در شهرک بوستان طرقبه

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی 

وظیفه خود می داند در 
جهت رفع مشکلات مردمی،  
سوژه های ارسالی از سوی 
خوانندگان  عزیز    در حوزه 

های شهری، اجتماعی، 
اقتصادی و ...  را پیگیری و 

منعکس کند .
منتظر سوژه های شما از 

طریق سامانه پیامکی  هستیم.
لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.

شماره پیامک:   300072305
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کلام آخر
بر اساس آنچه گفته شــد، به نظر می رسد اگر قانون و دستورات قانونی را معیار 
تشکیل و فعالیت شرکت ها قرار دهیم- که باید این گونه هم باشد- شرکت الیت، 
شرکتی است که اساسنامه ندارد، چون اساسنامه آن براساس ضوابط یک شرکت 
بخش خصوصی تنظیم شده و چون از طرف شهرداری خریداری شده و اساسنامه 
جدید آن به تأیید وزارت کشور نرسیده )حتی در شورای شهر هم مطرح نشده( 
اســت قانوناً نباید وجود خارجی داشته باشد، ولی همچنان فعال است و از مردم 

مشهد پول می گیرد.
بنابرایــن به نظر می رســد تنها مرجع رســمی برای پایان دادن بــه روند تماماً 
غیرقانونی، دستگاه های نظارتی هســتند تا حرمت قانون بیش از این در مشهد 

نادیده گرفته نشود.
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